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Petak, 22. novem­bar 2002.
Svedok C-061 (Milan Babić)  

(privatna sednica, odlukom Pretresnog veća otvorena za javnost)
Otvorena sednica

Optuženi je pristupio Sudu
Početak u 9.02 h

Molim ustanite. Međunarodni krivični sud za bivšu Jugoslaviju zaseda. Izvo­
lite, sedite. 

SUDIJA MEJ: Gospođo Uerc-Reclaf (Uertz-Retzlaff), koliko sam razumeo do­
bili smo kopiju Vensovog plana (Vance Plan) kao i izvod iz knjige. Treba da 
im dodelimo broj kao dokaznim predmetima. Sledeći broj, molim vas. 

sekretar: Dobro jutro, časni Sude. To će da bude dokazni predmet Tužila­
štva broj 355. 

SUDIJA MEJ: Da. Hvala vam.
 
TUŽILAC UERC-RECLAF: Časni Sude, mi takođe prilažemo spisak od 14 
svedoka. Hvala vam. 

GLAVNO ISPITIVANJE: TUŽILAC UERC-RECLAF

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Dobro jutro. Da li me čujete?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Dobro jutro. Da.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Juče ste pomenuli pukovnika Smiljani­
ća i njegovu ulogu u snabdevanju oružjem. Uz pomoć sudskog poslužitelja 
želela bih da svedoku predočim tabulator 111 dokaznog predmeta 352. To 
je zapravo pismo pukovnika Dušana Smiljanića u kome se govori o različitim 
stvarima, uključujući i Martićevo hapšenje 15. oktobra 1994. godine. Da li 
ste imali prilike da vidite ovo pismo tokom vaših razgovora sa Tužilaštvom 
u Hagu (The Hague)?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da, jesam. 

Fo
nd

 z
a 

hu
m

an
ita

rn
o 

pr
av

o



SUĐENJE SLOBODANU MILOŠEVIĆU / TRANSKRIPTI

FOND ZA HUMANITARNO PRAVO

376

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: U pogledu zaglavlja i pečata kao i pot­
pisa koji su korišćeni u ovom dokumentu, da li su oni autentični za taj pe­
riod?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Jesu.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste u stanju da prepoznate potpis 
gospodina Smiljanića ili vam on nije poznat?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Nije mi poznat potpis. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: U pogledu sadržaja ovog pisma, želela 
bih da vas uputim na stranicu broj 2. To je stranica 2 na engleskom, pret­
postavljam da je takođe stranica 2 i na srpskoj verziji. Obeležili smo neke 
delove plavom bojom i ja bih želela da obratite pažnju na prvu plavu ozna­
ku, gde piše: ‘’Ilegalno sam uspostavio veze sa vodećim ličnostima Srpske 
demokratske stranke u Lici, Baniji, Kordunu i na području Banja Luke, sa 
grupom organa bezbednosti i vojnom policijom krajem aprila i početkom 
maja i započeo sam ilegalnu distribuciju oružja srpskom narodu’’. I dalje se 
nastavlja: ‘’Ova akcija se nastavila do početka juna 1991. godine’’. Da li je 
ovo tačno? Da li se to događalo u ovom vremenskom periodu na način na 
koji je to opisano u ovom odeljku?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da, jeste. 

PRIJATELJ SUDA KEJ: Mogu li da postavim jedno pitanje? Zar ne bi za svedo­
ka bilo bolje da o tome svedoči umesto što komentariše nečije pismo koje sa­
drži više detalja i informacija, a čija se autentičnost ne može dokazati preko 
njega? Zar nije bolje za njega da samo da svoje svedočenje o toj temi?
	
SUDIJA MEJ: On može da da svoj komentar pisma, ukoliko ima saznanja o 
tome. To je pitanje težine, zar ne, sa koliko težine neko može da da komen­
tar te vrste kao suprotnost svedočenju koje će da da ili koje može da da?

PRIJATELJ SUDA KEJ: Koliko sam ja razumeo, on nema saznanja o ovom 
pismu. 

SUDIJA MEJ: Ne, ali on ima saznanja o događajima, šta je ... 

PRIJATELJ SUDA KEJ: Da. Ono šta sam ja ... 
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SUDIJA MEJ: Deo svedočenja koje je važno. 

PRIJATELJ SUDA KEJ: Ono šta ja hoću da kažem je: zar nije bolje da on sve­
doči o događaju umesto što odgovara na ovaj način?

SUDIJA MEJ: Dobro, gospođo Uerc-Reclaf, čuli ste komentar. Ako želite da 
proširite svedočenje ovog svedoka po ovom pitanju, vi to u svakom slučaju 
možete da uradite.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Svedok je već juče rekao da je moguće 
bilo da se naruči oružje preko pukovnika Smiljanića i da je jedan deo tog 
oružja dolazio iz magacina koji se nalazi u blizini bihaćkog aerodroma. Na­
ravno, pitaću ga da li može da nam da nešto više detalja o tome nego što 
je dao juče. Da li je organizovano doturanje oružja preko gospodina Smilja­
nića u periodu od aprila do juna 1991. godine, a i kasnije? Ako jeste, na koji 
način je to rađeno?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Jeste. Ja znam konkretno za juli i avgust 
1991. godine tako što je ... Iz mog ličnog saznanja pukovnik Smiljanić je 
sam nudio svoje usluge za nabavljanje oružja za Srbe u Krajini. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kada kažete da je ponudio svoje uslu­
ge, na koji način je to uradio? Šta vam je on zapravo ponudio, šta je pred­
ložio da uradi?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Za potrebe naoružanja da se obratimo nje­
mu, a njemu su bili potrebni, odnosno generalu Uzelcu, takozvanom ‘’ma­
lom Uzelcu’’, komandantu Zagrebačkog korpusa su bili potrebni dobrovolj­
ci, tenkisti.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li to znači da vas je gospodin Smi­
ljanić zamolio, ne vas lično nego vas u Krajini da organizujete tenkovske 
posade?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da, dobrovoljce za tenkovske posade.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: I da li su vlasti u Krajini tako i uradile? 
Da li ste organizovali tenkovske posade?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Rađeno je na tome. Koliko je realizovano, ja 
ne znam tačno.
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TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: A što se tiče oružja, da li ste vi neka tre­
bovanja podnosili gospodinu Smiljaniću? Kako se to odvijalo u praksi? Da li 
ste mu davali neke spiskove? Da li možete da objasnite kako se u praksi to 
odvijalo?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Odlazili su, ljudi koji su trebovali oružje su 
upućivani kod njega i on im je to oružje obezbjeđivao iz skladišta i oni ga 
odvozili na svoje područje. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: A kad kažete ‘’magacin’’, gde je bio taj 
magacin?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Ja konkretno znam za magacin u Željavi, 
odnosno da je Željava, mjesto pored bihaćkog aerodroma, bilo mjesto ispo­
ruke za barem tri ture, tako se zvalo, tog naoružanja. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: U kom su periodu bile te tri isporuke?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Krajem jula i početakom avgusta 1991. go­
dine.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: U vezi sa pismom sada bih htela da 
pogledate deo koji je na drugom mestu označen plavom bojom. Na strani 
3 počinje sa ‘’naoružavanje srpskog naroda’’ i poziva se na period do kraja 
1991. godine i takođe piše: ‘’Osim ovoga, imao sam i veze sa Ministarstvom 
odbrane Republike Srbije, s obzirom na tadašnju njihovu ulogu u vođenju 
oružane borbe’’. Kakvu je ulogu imalo Ministarstvo odbrane Srbije u oruža­
noj borbi ljudi u Krajini?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Ja znam logističku podršku da je davalo.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kakvu logističku podršku je pružalo Mi­
nistarstvo odbrane Srbije i kako je to rađeno?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Materijalna i tehnička sredstva.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: I na koji način je pružana ta podrška u 
praksi?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Odlazili su ljudi koji su bili zaduženi za to.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: I ko je tamo odlazio? Da li treba da ide­
mo na privatnu sednicu za ovo?
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SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Ja znam da je odlazio predsjednik tadašnje 
vlade u više navrata, to znam konkretno.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: I kada je predsednik Vlade odlazio ta­
mo, da li možete da nam date neke datume, bar otprilike?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Ja znam najmanje jednom ili dva puta u sep­
tembru i najmanje jednom u novembru mjesecu 1991. godine. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: I sa kim je razgovarao predsednik vlade 
kada je odlazio tamo?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Sa generalom Simovićem, ministrom odbra­
ne Republike Srbije.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: I na koji način su stizale isporuke mate­
rijalnih i tehničkih sredstava, kako je to organizovano?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Tehnički ja ne znam konkretno. Znam samo 
da je dolazilo.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Sad bih htela da pogledate sledeću 
oznaku plavom bojom. Citiraću: ‘’S obzirom na velike probleme i protivlje­
nja u formiranju brigada, naročito u području Like i dela Banije u septembru 
1991. godine, ja sam organizovao sastanke sa najnaprednijim rezervnim 
ofi­cirima, a zatim i sa tadašnjim predstavnicima vlasti u Gračacu i Vrhovi­
nama, gde je bio prisutan i tadašnji predsednik RSK Milan Martić. Posle 
ovih sastanaka formirane su brigade u Gračacu, Udbinama, Vrhovinama i 
Plaškom’’. To vidite u svom tekstu. ‘’Popodne istog dana, otputovao sam u 
Novi Grad sa Milanom Martićem sa namerom da rešim neka pitanja koja se 
tiču konačnog zauzimanja Kostajnice. Po povratku iz Novog Grada uhapše­
ni smo u selu Otoci, kao što vam je poznato’’. Da li ste vi znali za te sastanke 
koji su organizovani sa rezervnim ofi­cirima u vezi sa formiranjem brigada u 
tom području?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da, čuo sam za njih.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je predsednik Vlade SAO Krajine 
prisustvovao takvim sastancima?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da. 
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TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Sada bih htela da vas uputim na sledeći 
pasus, sledeći označeni pasus u kom piše: ‘’Početkom maja 1992. godine 
kontaktirao sam generala Tolimira koji je bio u Kninu. Sobzirom na neizve­
snost i dalji tok događaja, složio sam se sa Tolimirom, složio sam se sa spo­
razumom koji je sklopljen sa komandantom korpusa da se jedan deo snaga 
i policijske opreme premesti u RSK’’. On pominje konkretno devet oklopnih 
borbenih vozila. Da li su zaista takva oklopna borbena vozila preuzeta od 
strane policije i na koji način je to učinjeno?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Bilo je preuzimanje takvih vozila od strane 
policije.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li vam je poznato, da li imate lična 
saznanja da je general Tolimir učestvovao u tom preuzimanju?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Ne.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: A u sledećem paragrafu koji je označen 
plavom bojom piše: ‘’Posle čuvenog telegrama gde se kaže da ofi­ciri rođeni 
na teritoriji Savezne Republike Jugoslavije treba da se povuku, aktivna vojna 
lica činila su 70 posto bataljona vojne policije. Ofi­ciri rođeni u SRJ trebalo je 
da odu u Vojsku Jugoslavije, tako im je rečeno, oni iz Bosne i Hercegovine 
da idu u Republiku Srpsku, a vi ‘Palestinci’ iz RSK da idete u Niš ili gde god’’. 
Šta vi znate lično o ovom prekomandovanju vojnog osoblja?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Znam da je u mjesecu maju došla naredba 
da se ofi­ciri poreklom iz Jugoslavije hitno presele, da hitno napuste teritoriju 
Republike Srpske Krajine i da pređu. Ljudi su pričali da su to čak bile i smije­
šne scene, kada su starješine napuštale jedinice i prosto u bekstvu napuštali 
tu teritoriju.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Sada nam ovaj dokument više ne treba. 
Gospodine, u ovom dokumentu se takođe kaže da je gospodin Smiljanić 
uhapšen zajedno sa Milanom Martićem. Da li ste vi znali u to vreme da je 
on uhapšen zajedno sa Martićem?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da, znao sam.

TUŽILAC UERC-RECLAF: Molim privatnu sednicu.

(privatna sednica, odlukom Pretresnog veća otvorena za javnost)
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sekretar: Sad smo na privatnoj sednici

TUŽILAC UERC-RECLAV – PITANJE: Kakvu ste vi informaciju dobili u vezi 
sa hapšenjem Milana Martića? Ko vas je o tome obavestio i kako ste reago­
vali?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Pa obavješten sam od jednog od pomoćni­
ka Milana Martića, Nikole Manovića koji je došao i rekao mi da je Martić 
uhapšen u Otoci kod Bosanske Krupe. Takođe sam... I rekao je da se javim 
Kardžiću. Da obavjestim Karadžića. Takođe sam imao nekoliko telefonskih 
razgovora i sa drugim osobama u vezi toga.

TUŽILAC UERC-RECLAV – PITANJE: Sa kim ste osim Karadžića razgovarali? 
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Razgovarao sam i sa Martićem, javio se jed­
nom prilikom iz policijske stanice u Otoci, javljali se neki ljudi iz Banja Luke, 
čini mi se da su bili iz vojske, još bilo je dosta komunikacija povodom toga. 
Telefonskih. Bilo je dežuranja cijelu noć oko tog slučaja.

SUDIJA MEJ: Moћemo li da dobijemo datum, molim vas, bar otprilike?
 
TUŽILAC UERC-RECLAV – PITANJE: Možete li da nam kažete kada je Martić 
uhapšen?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: To je bilo između 8. i 9. ili 9. i 10. septembra 
1991. godine. Znači u vremenu dve Vensove (Cyrus Vance) posjete Kninu, 
između 7. i 11. septembra 1991. godine.

TUŽILAC UERC-RECLAV – PITANJE: Rekli ste da ste razgovarali sa Milanom 
Martićem lično. Da li ste mogli sa njim da razgovarate dok je on još bio u 
pritvoru u Otoci?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da, javio se iz policijske stanice.

TUŽILAC UERC-RECLAV – PITANJE: Pomenuli ste da ste imali nekoliko tele­
fonskih razgovora sa nekim ljudima u Banja Luci koji su bili iz vojske. Moћete 
li da budete precizniji, ko je to bio? Da li ste vi njih zvali ili su oni vas zvali?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Zvali su oni mene. Bio je načelnik bezbjed­
nosti Banjalučkog korpusa. Još neko od njih, mislim neko od njih iz Bihaća 
se javio. Iz bosanske policije, neko mi je prenjeo njihovu poruku, ne mogu 
tačno da se sjetim.
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TUŽILAC UERC-RECLAV – PITANJE: Dok je Martić bio u Otoci, u pritvoru, 
u policijskoj stanici, da li se nešto desilo u tom području u Otoci šta je uzbu­
nilo vas i druge ljude?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Taj događaj je bio prije, možda jedan dan 
razlike ili nekoliko sati, ne mogu sad tačno da ocenim, da se sjetim, ali bio je 
jedan prethodni događaj koji je uznemirio stanovništvo u mestu Otoka i to 
je bio povod da si stanovnici tog mesta koje je bilo muslimanske narodnosti 
da su odveli Martića, čuo sam čak da su bacili njegov automobil u vodu, a 
da ga je onda policija iz Otoke uzela od te gomile i odvela u policijsku stani­
cu. Znači bio je jedan događaj koji je uznemirio stanovništvo pre toga i to 
je bio razlog zašto je Martić tamo blokiran i uhapšen. Odnosno odveden u 
policijsku stanicu?

TUŽILAC UERC-RECLAV – PITANJE: Kada govorite o ljudima koji su bili uz­
nemireni, govorite o ljudima koje nacionalnosti?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Muslimanske.

TUŽILAC UERC-RECLAV – PITANJE: Da li su se Muslimani okupili oko poli­
cijske stanice? I da li su predstavljali pretnju za liniju bezbednost gospodina 
Martića?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Ja sam čuo da su se okupljali, da je to oku­
pljanje dugo trajalo. I strahovalo se da će bosanska policija Martića izručiti 
Hrvatskoj.

TUŽILAC UERC-RECLAV – PITANJE: Da li je Martić konačno pušten i ko je 
to sredio?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Jeste, uz aktivnost, neposrednu aktivnost voj­
ske, Jugoslovenska narodne armije i intervenciju iz Beograda.

TUŽILAC UERC-RECLAV – PITANJE: Ko je intervenisao iz Beograda i kako 
je vama to poznato?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Karadžić me obavjestio o tome.

TUŽILAC UERC-RECLAV – PITANJE: Šta vam je konkretno rekao?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Rekao je da je razgovarao sa Miloševićem i 
sa predstavnicima vojske.
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TUŽILAC UERC-RECLAV – PITANJE: Na koji način je Martić izvučen iz Oto­
ka? Kako je to praktično obavljeno?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Helikopterom čini mi se.

TUŽILAC UERC-RECLAV – PITANJE: I gde je odveden?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: U Knin.

TUŽILAC UERC-RECLAV – PITANJE: Da li ste vi sa njim posle toga razgova­
rali? I da li je on vama ispričao šta mu se dogodilo?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da, o tome se dugo pričalo posle toga. Toje 
bio veliki medijski događaj. Prosto, od toga je napravljena jedna kampanja. 
Martić je napravljen herojem.

TUŽILAC UERC-RECLAV: Časni Sude, možemo da se vratimo na otvorenu 
sednicu. 

sekretar: Časni Sude, ponovo smo na otvorenoj sednici.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Uz pomoć poslužitelja htela bih da vam 
predočim transkript presretnutog razgovora. To je tabulator 27, dokazni 
predmet 353. 

SUDIJA MEJ: Mogu li da razgovaram sa našim pravnim savetnikom? Da. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste imali priliku da preslušate je­
dan razgovor između Dobrice Ćosića i Radovana Karadžića?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Jesam. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste prepoznali glasove te dvoji­
ce?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR : Jesam i Karadžića i Ćosića.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li su vam poznati ti glasovi? Da li 
vam je poznat glas Dobrice Ćosića?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da, s njim sam razgovarao lično više puta.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE : Koji je on položaj zauzimao?
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SVEDOK C-061 – ODGOVOR: On je bio pisac, član Srpske akademije nauka 
i umjetnosti, a kasnije predsjednik Savezne Republike Jugoslavije.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Obraćam se poslužitelju. Molim da sta­
vimo na grafoskop englesku verziju, prvi označeni deo, a vi, gospodine, ako 
pogledate kod sebe verziju na srpsko-hrvatskom, prvi označeni odsečak je 
na strani 3. Čitam: ‘’Radovan Karadžić: ‘Pošto su hteli da umešaju i Knin, 
rekao sam da ništa slično ne rade’. Dobrica Ćosić: ‘Naravno, naravno’. Ra­
dovan Karadžić: ‘Ovaj Milan je napravio glupost, a onda su moji momci ... 
Upravo sam razgovarao sa potpredsednikom Vlade, on je naš čovek, o toj 
vežbi u Drvaru’. Dobrica Ćosić: ‘O kakvoj vežbi?’ Radovan Karadžić: ‘Pa ima­
li su danas vežbu u Drvaru sa svojom jedinicom, 150 bataljona, 150 ljudi 
specijalaca.’’’ Gospodine, da li znate da je bila neka vežba u Drvaru i ko je 
učestvovao u toj vežbi?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Bila je vježba specijalne jedinice iz Knina u 
julu mjesecu 1991. godine.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li to znači da su to bile specijalne po­
licijske snage, tačnije da je policija Milana Babića izvodila vežbu u Drvaru?

SUDIJA KVON: Zar nije Milan Martić?

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Milan Martić, jeste Milan Martić. Izvinja­
vam se, pogrešila sam.
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Tako je, Milana Martića.

SUDIJA KVON: Gospodine svedoče, da li znate otprilike kada je došlo do 
tog razgovora?

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ: Časne sudije ...

SUDIJA MEJ: Dozvolite svedoku da odgovori na pitanje.

SVEDOK C-061: Ova vježba je bila u junu mjesecu 1991. godine. Znači, tim 
povodom je vođen ovaj razgovor. 

SUDIJA KVON: Hvala. Izvolite, gospodine Tapuškoviću. 
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PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ: Časne sudije, ovde ne piše u tekstu, u sa­
mom tekstu ne piše Milan Martić, nego piše samo Milan. Nema prezimena. 
Dakle, na osnovu čega on može uopšte da kaže na kog se Milana misli, na 
Milana Martića ili Milana Babića.

SUDIJA MEJ: U redu, u odgovarajućem trenutku možemo da raspravljamo 
o tome, možemo to da ga pitamo. Međutim, ono šta je važnije jeste da je u 
septembru došlo do tog hapšenja, a transkript čini se da nosi datum 8. jun. 
Je li to tačno? Dakle, vraćamo se u jun. 

TUŽILAC UERC-RECLAF: Do incidenta je došlo prethodno. 

SUDIJA MEJ: U redu.

TUŽILAC UERC-RECLAF: Pre ovoga svedok je govorio o činjenici da je Mar­
tić delovao i ja sam to organizovala tako da vidimo ceo incident i da sve 
bude povezano.

SUDIJA MEJ: U redu. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Gospodine svedoče, sada bih htela da 
nešto pojasnimo. Milan Martić, je li on osoba koja je organizovala ovu vežbu 
u Drvaru?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Tako je. Milan Martić je izveo jedinicu od oko 
100, 150 ljudi i javno je vršio vježbu u Drvaru. To je bilo poznato i preko 
medija. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: A sada bih htela da pogledamo sledeći 
paragraf koji je označen, četvrta stranica engleske verzije transkripta. Molim 
da sudski poslužitelj to pokaže. Gospodin Karadžić i gospodin Ćosić razgo­
varaju o graničnom prelazu i kažu: ‘’Radovan Karadžić: I, najkonkretnije, 
moglo bi da dođe do toga da bosanski MUP intenzivno kontroliše njihove 
granične prelaze. Dobrica Ćosić: Da, svašta bi moglo da se dogodi. Radovan 
Karadžić: Znaš, ja to ne mogu da sprečim i to je jedino mesto gde može 
da dođe do pomoći ... Tamo dolaze njihove zalihe hrane, dakle preko tog 
mesta ide ćebad i tako dalje ... To je jedini prelaz gde može, gde mogu da 
se izbegnu incidenti. On tamo pravi glupu grešku’’. Kraj. Činjenica je da je 
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gospodin Martić organizovao ovu vežbu u regiji u Drvaru. Da li je to stvarno 
ugrozilo puteve dostave u Krajinu?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Nije.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Što se tiče ćebadi i što se tiče hrane, o 
čemu se ovde govori, da li uz to dolazi i oružje? Da li je i oružje transporto­
vano ovim putem?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Tako je. To je bio jedini ulaz za dalmatinsko-
lički deo SAO Krajine, ulaz sa prostora Jugoslavije. 

TUŽILAC UERC-RECLAF: Da, želim da sada pređemo na sledeći presretnuti 
razgovor. Reč je o razgovoru koji barem delimično moramo da poslušamo 
pa bih zamolila sekretara da nam omogući da to, iz očiglednih razloga, 
poslušamo na privatnoj sednici. Časni Sude, zaboravila sam da kažem to je 
tabulator 12, dokazni predmet 353.

(privatna sednica, odlukom Pretresnog veća otvorena za javnost)

sekretar: Sada smo na privatnoj sednici.

TUŽILAC UERC-RECLAF: To je na traci 8.

SUDIJA KVON: Možete li da nam date stranu?

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: U engleskom prevodu na drugoj strani. 
Stranama 2, 3, 4 i  delimično na strani 5. I počinje rečenicom: “Upravo sam 
čuo iz Beograda ...”

(Sni­mak presret­nu­tog razgovora)
 
Mi­lan Babić: Upra­vo su ja­vili, za ovo u Otoci je bilo ne­što.
Radovan Karadžić: Gde u Otoci?
Mi­lan Babić: Kod Bosanske Kru­pe.
Radovan Karadžić: Daj, pošalj i me­ni ja­vlja­ju, ja sam odvojio da mi to ne 
zna­mo, ja ću, hoće li sad to ja­viti iz kra­ja ili nisu, jer me­đu­tim i zna­mo da ima 
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re­cimo mu­pova­ca iz Hrvatske, mirno še­ta­ju po Ča­pljini i Mosta­ru, pa ih niko 
nikad nije hapsio.
Mi­lan Babić: Šta su ovi moji bili u uniforni je li? 
Radovan Karadžić: Bili su na­vod­no u uniforma­ma, trojicu su uze­li, a ovaj, onda 
su došli dru­gi u ka­mionima i ote­li ih i otišli. Niko, ne­ma­mo mi poda­ta­ka da su 
to baš tvoji. 
Mi­lan Babić: Aha, aha.
Radovan Karadžić: Ja uopšte ne znam da li su to tvoji. Pa može bilo ko da ob­
u­če uniforme i da se za­je­ba­va. Razu­meš?
Mi­lan Babić: Ne znam ja za to, ja se ču­dim otkud me­ni ka­žu da su ih viđe­li 
ta­mo, da je uhapšen je­dan novinar Te­le­vizije Be­ograd i da su ovaj, ta­mo bila 
ne­ka hapše­nja ovih.
Radovan Karadžić: A i oni, na­vod­no su došli ka­mionom dru­gim i oslobodili... 
Znaš šta ja mislim, Mila­ne?
Mi­lan Babić: Šta?
Radovan Karadžić: Da je to provoka­cija, da oni hoće da time iza­zovu da se 
blokira­ju pu­te­vi u tom dije­lu.
Mi­lan Babić: Aha.
Radovan Karadžić: Da ne može­mo da vam dotu­rimo će­bad i lije­kove razu­
miješ.
Mi­lan Babić: Da, da.
Radovan Karadžić: To je, i tu bi tre­ba­lo da ne­ko oštro de­mantu­je da to nisu 
va­ši jer mi ne ve­ru­je­mo da su to va­ši uopšte.
Mi­lan Babić: Ja ne­mam pojma da je iko bio ta­mo od mojih ve­če­ras ta­mo, ja 
sam se izne­na­dio kad su mi re­kli.
Radovan Karadžić: Da, da.
Mi­lan Babić: Ja evo provje­ra­vam, niko ne­ma poda­ta­ka o niče­mu
Radovan Karadžić: A ko ti je ja­vio iz Be­ogra­da?
Mi­lan Babić: Pa iz Te­le­vizije. Oni su ja­vili za tog novina­ra.
Radovan Karadžić: Da, da.
Mi­lan Babić: Pa re­klii su da su bile de­monstra­cije i da je bilo ne­ko hapše­nje 
ta­mo.
RadovanKaradžić: Gle­daj molim te dobro da ne­ka bu­da­la ta­mo možda ne 
poša­lje ne­ki vod ili ne­što, jer sve ako bi oni poku­ša­li ne­što da za­tvore pu­te­ve pre­
ma SAO Kra­jini da bi nas one­mogu­ćili da dođe­mo ta­mo ili ta­ko ne­što. ... jed­na 
polovina opštine, jed­no tride­se­tak posto su Srbi ... Me­đu­tim te­ritorija je ve­lika ... 
Me­đu­tim oni sve to koriste da bi mogli ovde mogli da ... Srpske ka­drove i da bi 
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mogli ovde da blokira­ju, da pod­u­zmu ne­ke kora­ke da blokira­ju ove i da gurnu 
Mu­slima­ne sa Hrva­tima u rat. 
Mi­lan Babić: Da, da.
Radovan Karadžić: ... Za­to drži, molim te ta­mo čvrstu disciplinu ... ne dajte ni 
jed­noj bu­da­li da ta­mo ne­što ura­di, onda može­te ...
Mi­lan Babić: Ne­ma razloga sa te stra­ne ta­man posla.
RadovanKaradžić: Onda može­te 100 posto sa sigurnošću da ka­že­te to nije 
tačno, to nisu na­ši lju­di.
Mi­lan Babić: Da, da.
Radovan Karadžić: A vrlo je mogu­će da se ne­ko obla­či ta­ko i da to ze­za, raz­
u­meš. Da, da, vrlo je mogu­će ta­ko tre­ba da­ti sa­opšte­nje, prvo tre­ba ispita­ti da 
nisu va­ši, ako nisu va­ši onda ...
Mi­lan Babić: Ne znam da su moji, evo ne znam, niko mi ne govori, ja provje­ra­
vam, niko, ne­ma­ju pojma.
Radovan Karadžić: Uve­di najstrožiju disciplinu, jer tad će koristiti sve mogu­će 
da bi nas optu­žili ...  pošto Tuđman gu­bi, ako ova­ko na­sta­vite.
Mi­lan Babić: Da, da
Radovan Karadžić: ... da oni doka­žu ka­ko Srbi i vojska ... a ne obrnu­to. Jer već 
u engle­skoj štampi piše ... Hrva­ti prvi  na­pa­da­ju.
Mi­lan Babić: Da
Radovan Karadžić:  Ja vidim da njima od­gova­ra rat.
Mi­lan Babić: Ne­ma­mo mi razloga uopšte za to,apsolutno nika­kvoga,  ni potre­
be nika­kve ni razloga, ni da se prola­zi niti moji prola­ze ta­mo.
Radovan Karadžić: Da, da, da. Molim te, re­ci sa­mo, provje­ri to da ne­ka bu­da­la 
nije ta­mo ... I onda pripre­mi sa­opšte­nje da nismo ima­li  razloga ... a mi će­mo 
odavde da ka­že­mo da to nije bilo iz SAO Kra­jine, a sigurno je da je pu­na Ča­plji­
na i da je pun Mostar, da su pu­ni spe­cija­la­ca MUP-a Hrvatske i da slobod­no 
še­ta­ju po Mosta­ru.
 
(Kraj presret­nu­tog razgovora)

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Koja su ova dva glasa koja čujemo, go­
spodine svedoče?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Moj glas i glas Radovana Karadžića.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Jeste li vi vodili ovaj razgovor sa gospo­
dinom Karadžićem? I ako jeste, kada?
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SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Jesam, nakon sedmog, znači osmog pretpo­
stavljam da je to bilo 8. septembra 1991. godine.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Ljudi iz Krajine, je l’ im se događalo da 
budu hapšeni kao što se ovde govori u ovom razgovoru i da li znate ko je 
bio uhapšen?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: A bio je incident o kome sam govoro ma­
lopre, prije Martićevog hapšenja. Incident tu u Otoci kod... u Bosanskoj 
Krupi?

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je to ugrožavalo snabdevanje... 
Odnosno konkretno vi i gospodin Karadžić razgovarate o uticaju koji to 
može da ima na snabdevanje i posebno se kaže da isporuka ćebadi i lekova 
može da bude ugrožena. Da li je on stvarno pri tom mislio na ćebad i lekove 
ili o čemu ste vi stvarno razgovarali u tom času?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Na oružje je mislio. Niko nije blokirao ćebadi 
ili ljekove, rekao je.

TUŽILAC UERC-RECLAF: Gospodine predsedniče, ovaj dokazni predmet 
mora da bude zaveden pod pečatom. Htela bih da pređem na sledeći pre­
sretnuti razgovor, paragraf 14 u našem nizu presretnutih razgovora. Narav­
no možemo da nastavimo na javnoj sednici. To je traka 9, kažem to za teh­
ničku službu. Molim vas, možemo li to da saslušamo? I pre toga bih morala 
da vam kažem da to u engleskoj verziji počinje na prvoj strani rečenicom: 
“Dobio sam informaciju, ne znam da li je tačna, da je Martić uhapšen” 
i završava se na drugoj strani rečenicom, “sve je to unapred pripremljeni 
scenario”.

sekretar: Časni Sude, ponovo smo na otvorenoj sednici.

TUŽILAC UERC-RECLAF: Obaveštenje za tehničku kabinu, to je traka broj 9. 
Možemo li sada da je čujemo, molim. Samo još nešto pre toga, u engleskoj 
verziji to započinje na strani 1 rečenicom ‘’imam informaciju, ne znam da li 
je tačna, da je Martić uhapšen’’, a završava se na strani 2, ‘’to je sve scenario 
koji su oni pripremili’’.Fo
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SUDIJA KVON: Pre toga imam jedno pitanje. Gospodine svedoče, da li je 
takođe bilo uobičajeno među političarima da oružje nazivaju ‘’ćebad’’ ili 
‘’lekovi’’ ili tako nekako?

SVEDOK C-061: Da, da, tako, blago šifrirano, naravno.

SUDIJA KVON: Kakvi su bili još nazivi za oružje osim ‘’ćebad’’ i lekovi?

SVEDOK C-061: ‘’Daske’’, ‘’daske’’ je bio prvi naziv. ‘’Brašno’’, ‘’šećer’’, ‘’ba­
terije’’.

SUDIJA KVON: Hvala. 

TUŽILAC UERC-RECLAF: Molim vas da nam se sada pokaže, odnosno da li 
možemo sada da poslušamo ovaj razgovor, odnosno njegov deo?

(Sni­mak presret­nu­tog razgovora) 

Jovi­ca Stani­šić: Imam jed­nu informa­ciju, ne znam da li je tačna, da je Martić 
uhapšen ne­gde u Bosanskoj Kru­pi.
Radovan Karadžić: Ne, nije Martić ne­go su na­vod­no martićevci, uhva­tili su 
trojicu martiće­va­ca, onda je došao ka­mion martiće­va­ca i oslobodio tu trojicu 
martiće­va­ca. Na­vod­no je i ne­ki novinar Te­le­vizije Be­ograd ... 
Jovi­ca Stani­šić: Nije Martić tu bio, nije?
Radovan Karadžić: Ne, ne, Martić tu nije bio, ali ja sam sad zvao ovoga Ba­
bića, on ka­že da on ne­ma nika­kvo sa­zna­nje da je i je­dan njihov ta­mo bio. Ja 
mislim da je to provoka­cija, da su oni ... Mi će­mo to od­biti re­zolutno su­tra. 
Mi može­mo prosto doka­za­ti da ima mnoštvo mu­pova­ca Hrvatske u Ča­pljini i 
Mosta­ru koji slobod­no še­ta­ju, a da niko ne može da ka­že da su ovo martićevci 
ta­mo, jer ne­ma poda­tka da su išli niti ima­ju potre­be da idu kroz Kru­pu, ne­go 
ne­ko hoće da za­tvori pu­te­ve pre­ma SAO Kra­jini.
Jovi­ca Stani­šić: Da, da, da za­tvore pu­te­ve, tačno.
Radovan Karadžić: Koriste, koriste provoka­cije i hoće da za­tvore pu­te­ve. Mislim 
da oni ... Njima ina­če kriza tre­ba i mislim da su to sve insce­nira­li.
Jovi­ca Stani­šić: Insce­nira­li, tačno.
Radovan Karadžić: Da i dola­zak toga ka­miona ... Ha­lo?
Jovi­ca Stani­šić: Da, da, ču­jem, ču­jem te. 
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Radovan Karadžić: Da je dola­zak toga ka­miona i sve to ... Koji su ote­li njih i 
to ne bi se moglo ote­ti. Mislim da su to sve la­ži i da su to sve insce­na­cije. Sve 
je to insce­na­cija jer ne­ma Ba­bić ni jed­nog poda­tka, sve je ispitao da li je ika­kva 
gru­pa igdje otišla i ne­ma nika­kvih o tome ... Niti su ima­li potre­be, niti idu ina­če 
i tre­ba im re­ći da ne idu nigdje u Bosnu, jer mi u na­šim opština­ma držimo stvar 
u svojim ru­ka­ma, ne­ma razloga da igdje iko dola­zi.
Jovi­ca Stani­šić: Da, da ... Niti idu, niti ima­ju potre­be.
Radovan Karadžić: Ne­ma­ju uopšte potre­bu da dola­ze. To sigurno nisu marti­
ćevci ne­go njima tre­ba kriza i dra­ma i ta­ko ... On hoće da interna­ciona­lizu­je, 
Alija Izetbe­gović hoće da interna­ciona­lizu­je Bosnu i za­to ne tre­ba da mu se tu 
poma­že. Ja sam re­kao Ba­biću, dole tre­ba uve­sti najstrožiju disciplinu, da ne­ma 
mrda­nja, da niko ne smije da mrd­ne. Sav vojni faktor mora da bu­de pod jed­
nom komandom, a uku­pan vojni faktor mora da bu­de u sa­gla­snosti sa politič­
kim faktorom. Mi ima­mo informa­cije, zna­mo šta oni hoće. 
Jovi­ca Stani­šić: Da, da ...
Radovan Karadžić: Oni su htje­li da ... Vojsku su olu­pa­li kod Oku­ča­na i na­še 
su olu­pa­li kod Oku­ča­na, tra­žili su priliku da ne­ko kre­ne da bi onda razje­ba­li 
konfe­renciju u Ha­gu (Interna­tional Confe­rence on the Former Yugosla­via), jer 
da je došao te­le­faks, da smo mi kre­nu­li i da je to moglo da bu­de potvrđe­no, 
Tuđman i Genšer (Hans-Die­trich Genscher) bi na­pu­stili konfe­renciju i Hrvatska 
bi bila prizna­ta, posla­te tru­pe u nju i ta­ko da­lje. To je sve sce­na­rio koji su oni 
bili pripre­mili.

(Kraj presret­nu­tog razgovora)

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Hvala. Da li ste prepoznali ljude koji 
govore na ovoj traci?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Jesam. Jovicu Stanišića i Radovana Karadži­
ća. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Sada bih htela da pređemo na sledeći 
presretnuti razgovor. Njega nećemo da slušamo. Nalazi se pod tabulatorom 
13 u registratoru sa transkriptima presretnutih razgovora. Htela bih samo da 
sa ovim svedokom porazgovaramo o nekim označenim delovima, prvi je na 
strani 28 engleske verzije, na sredini strane. Gospodine, ako pogledate prvi 
označeni deo u srpskom transkriptu, tu piše: ‘’Potpukovnik Kostić: Zapamti 
ovo ... Za gospodina Čengića. Milan Martić i potpukovnik Dušan Biljanić, 
jedan od njegovih pratilaca. Radovan Karadžić: Da li su su svi bili u uniformi? 
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Potpukovnik Kostić: Ne znam kako su bili obučeni ali u svakom slučaju Milan 
Martić, Dušan Biljanić, jedan od njegovih pratilaca koji je bio potpukovnik, 
naši ljudi i Milan Borić narednik su bili tamo’’. Da li ste imali priliku da pre­
slušate ovaj razgovor dok ste razgovarali sa Tužilaštvom i da li ste čuli u tom 
razgovoru čiji su ovo glasovi? Da li ste prepoznali glasove?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Jesam, prepoznao sam glas Radovana Kara­
džića.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste prepoznali glas druge osobe 
koja se predstavlja kao potpukovnik Kostić?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Nisam.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li se ovde pominjalo hapšenje Mila­
na Martića?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da, to se pominjalo.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: A potpukovnik Dušan Biljanić koji se 
ovde pominje, da li je to tačno ime ili je pogrešno napisano?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: To je bio Smiljanić. Pogrešno je Biljanić. On 
je Smiljanić.

TUŽILAC UERC-RECLAF: I da bismo išli dalje, časni Sude, moramo da pređe­
mo na privatnu sednicu na nekoliko minuta.

(privatna sednica, odlukom Pretresnog veća otvorena za javnost)

sekretar: Sad smo na privatnoj sednici.

TUŽILAC UERC-RECLAV – PITANJE: Ostavite tekst na grafoskopu. Ako po­
gledate sledeći označeni paragraf, tu se pominjete vi, Radovan Karadžić 
kaže da je razgovarao sa vama, da ste vi za to znali, tačnije piše “zna taj i 
taj”, da li vidite to?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC UERC-RECLAV – PITANJE: Mislim da ostatak transkripta govori 
sam za sebe i ne moramo da diskutujemo o tome sa svedokom. Hvala. Slede­
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ći tabulator je tabulator broj 7, u registratoru sa takozvanim “presretnutim 
razgovorima”. Svedoče, da li ste čuli jedan drugi razgovor između pukovni­
ka Kostića i Karadžića?

SUDIJA MEJ: Možemo li da se vratimo na javnu sednicu?

TUŽILAC UERC-RECLAV: Da, izvinjavam se.

sekretar: Časni Sude, ponovo smo na otvorenoj sednici.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste takođe imali priliku da slušate 
ovaj razgovor čiji transkript sada imate pred sobom, ovaj drugi razgovor iz­
među Karadžića i potpukovnika Kostića u kojme se govori o 3.000 ljudi koji 
dolaze u policijsku stanicu?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste imali informaciju da se tamo 
okupilo skoro 3.000 ljudi?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da, tako je.

TUŽILAC UERC-RECLAF: Sad možemo da pređemo na sledeće presretnute 
razgovore pod tabulatorom 8. Jedan deo ćemo da preslušamo. Za tehničku 
kabinu to je traka na kompakt disku broj 10, tabulator 8. Počinjemo na prvoj 
strani rečju ‘’zdravo’’, to je onaj deo koji ćemo da slušamo, a završava se na 
strani 10 rečenicom ‘’rešiću, pokušavam da dobijem Veljka, sad ću ja, poku­
šavam da dobijem Veljka’’, tu je kraj: 

(Sni­mak presret­nu­tog razgovora)

Radovan Karadžić: Ha­lo, izvinite, opet Sa­ra­je­vo ovdje. Vrlo je hitno, moram 
govoriti sa pred­sjed­nikom.
Osoba 1: Sa­mo tre­nu­tak.
Slobodan Mi­lošević: Dobro ve­če, koliko ima?
Radovan Karadžić: Ima 2.00. Izvinite, ja sam već jed­nom zvao pa nismo uspje­
li da, ovaj ...
Slobodan Mi­lošević: Nisam imao ja ovde tvoj te­le­fon.
Radovan Karadžić: Aha. Ma evo šta je. Problem je ve­liki, ta­mo su SUP Bosne i 
Herce­govine, sta­nica Javne bezbjed­nosti Otoka, kod Bosanske Kru­pe, za­drža­li 
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su jed­nog pu­kovnika, jed­nog vod­nika i Martića i nje­govog pra­tioca. I sa­da ta­
mo SDA vje­rovatno orga­nizova­no oku­plja na­rod, ima ih 3.000 sa traktorima i 
koje­šta i čovjek u ovoj situ­a­ciji ne smije ništa da pod­u­zme, vojska ... Dok ne­ko 
od­ozgo to ne­što ne ura­di, ali biće ka­ta­strofa, tu će Srbi iz ove Kra­jine Bosanske 
pa i SAO Kra­jine da, ovaj, na­grnu i to će biti ve­lika opa­snost. Mislim da ne­će­mo 
moći sa time uopšte upra­vlja­ti.
Slobodan Mi­lošević: Dobro, je l’ ne­ma ‘’ha­de­ze­ova­ca’’ ta­mo da mogu ove ...
Radovan Karadžić: Ne, HDZ-e ne­ma ve­ze, to je srpsko-mu­slimanski kraj i to.
Slobodan Mi­lošević: Ne­ma ni SDA ta­mo da može ...
Radovan Karadžić: SDA ima utica­ja ta­mo i za­to može, ja ću sad, na liniji sam 
sa Čengićem i to ću poku­ša­ti da to, ali ...
Slobodan Mi­lošević: SUP ih je za­držao?
Radovan Karadžić: Da, je­ste. Oni su došli na ne­ki razgovor ... I oni su za­drža­ni 
i sa­da se ta­mo na­rod oku­pio. Ni ovi vojni kru­govi ne vje­ru­ju da je to sponta­no 
i sa­da može to da bu­de, mislim da iz minu­ta u minut se pove­ća­va opa­snost 
od ...
Slobodan Mi­lošević: A ko se oku­pio? Je­su se oku­pili ‘’esde­a­ovci’’?
Radovan Karadžić: Da, da. I SDA i taj pu­kovnik je ta­mo. Oni su nu­dili da se 
pu­kovnik pu­sti. Me­đu­tim, niti je on htio niti su ovi iz vojske to dopu­stili.
Slobodan Mi­lošević: Aha. Zna­či, ovi su za­jed­no, je li ta­ko?
Radovan Karadžić: Da, da.
Slobodan Mi­lošević: I gde je to?
Radovan Karadžić: To je Otoka, Bosanska Kru­pa, Otoka. To je na gra­nici pre­
ma Bosanskom Novom. Sa­da u Dvoru na Uni se srpske sna­ge uzne­mirile, u 
Kninu se uzne­mirile i hoće iz dva pravca od­ozdo da kre­nu.
Slobodan Mi­lošević: Koliko je to da­le­ko?
Radovan Karadžić: Pa ne znam koliko, ne­mam ovdje na ma­pi, ali za jed­no tri, 
če­tiri sa­ta smo mi ta­mo, a ne može le­tilica sa­da, he­likopter ne može da prođe, 
doći će iz Biha­ća možda 10, 15, 20 miliciona­ra, ali to ne zna­či ništa. To ne zna­
či ništa, tu mora vojska da se uklju­či.
Slobodan Mi­lošević: Mora. Koliko ima do svita­nja. Ima dva sa­ta najma­nje. Ne­
ma he­likopte­ra, a nije mogu­će ni da se ode.
Radovan Karadžić: Da, prije svita­nja ne može i zna se to je vrlo riskantno i za 
le­tilicu i za pilota, ali oni mora­ju zna­ti za ovo. U Ge­ne­ralšta­bu zna­ju za ovo, ali 
ne­ma­ju inicija­tivu.
Slobodan Mi­lošević: I sad če­ka­ju od Boga bla­goslov ...
Radovan Karadžić: Da. 
Slobodan Mi­lošević: Aha. To je kod Bosanskog Novog, zna­či Otoka.
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Radovan Karadžić: Na gra­nici izme­đu Bosanskog Novog i Bosanske Kru­pe, ali 
pripa­da Bosanskoj Kru­pi. 
Slobodan Mi­lošević: Uh, tačno.
Radovan Karadžić: Tu su minu­ti u pita­nju sigurno, to može da, dole se uzne­mi­
rio čitav Knin, spe­cijalne je­dinice njihove su se uzne­mirile i vrlo su, mnogo su ... 
Mora im biti ja­vlje­no vrlo brzo da su pu­šte­ni, ina­če će biti zlo ve­liko. 
Slobodan Mi­lošević: Sad ću ja da poku­šam da dobijem Veljka.

(Kraj presret­nu­tog razgovora) 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Hvala vam. Da li ste prepoznali glasove 
dvojice ljudi koji govore na ovoj traci?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Jesam, Radovana Karadžića i Slobodana Mi­
loševića.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kada se odvijao taj razgovor, da li to 
možete da odredite, prema sadržaju?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: On se odvijao između osmog na 9. ili deve­
tog na 10. septembar 1991. godine.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Časni Sude, na transkriptu je pogrešan 
datum. Da li ste bili upoznati sa tim da se umešao gospodin Milošević?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Jesam.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Gospodin Milošević ovde kaže pred 
kraj trake koju smo čuli ‘’sad ću ja da pokušam da dobijem Veljka’’. Da li 
znate o kom Veljku govori?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: O generalu Veljku Kadijeviću.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: A zbog čega? Zašto mislite da se on 
poziva na Veljka Kadijevića?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da bi se angažovala vojska u oslobađanju 
Martića u Krupi.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Gospodin Karadžić i gospodin Miloše­
vić ovde govore o tome kao o veoma ozbiljnom događaju i pominju Srbe iz 
Bosanske Krajine i SAO Krajine koji će dojuriti u pomoć ukoliko se opasnost 
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pogorša. Da li je zaista postojala opasnost izbijanja rata ako se nešto desi 
Martiću?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Postojala je opasnost od izbijanja etničkog 
sukoba između Srba i Muslimana.

SUDIJA KVON: Izvinjavam se, gospođo Uerc-Reclaf, a da li je gospodin Mar­
tić u to vreme bio uhapšen, da li je bio uhapšen 8. septembra.?

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je on uhapšen 8. septembra? Čuli 
ste pitanje.
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da, uhapšen je u Otoci, u opštini Bosanska 
Krupa, na teritoriji Bosne i Hercegovine ili pritvoren ili zadržan u stanici mili­
cije. Možda bi to bila tačna formulacija.

SUDIJA KVON: Znači 8. septembra, je li tako?

TUŽILAC UERC-RECLAF: Svedok je zapravo rekao da nije siguran da li je to 
bio 8. ili 9, ili 7. ili 8, nije mogao precizno da kaže datum, jedan od ta dva.

SUDIJA MEJ: Kad sam ga ja pitao, dao je širi vremenski okvir između 7. i 11,. 
rekao je. Hajde da nastavimo.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li su zaista Srbi iz SAO Krajine bili 
pripravni da uđu i da oslobode Martića, znate li to?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da, jesu, pripremali su se, specijalna policija 
iz pravca Dvora na Uni i Bosanskog Novog.

TUŽILAC UERC-RECLAF: Sad možemo da pređemo na sledeći presretnuti 
razgovor, ali to će ponovo morati da bude na privatnoj sednici. I ovaj razgo­
vor ćemo da preslušamo delimično. Za tehničku kabinu, to je traka 11 na 
kompakt disku, a za Pretresno veće to je tabulator 9 u registratoru sa presret­
nutim razgovorima. Slušaćemo delove sa strane 1 i 2, do poslednjeg pasusa 
na strani 3 u engleskoj verziji.

(privatna sednica, odlukom Pretresnog veća otvorena za javnost)
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sekretar: Sad smo na privatnoj sednici.

(Sni­mak presret­nu­tog razgovora)

Mi­lan Babić: Zdra­vo, Ra­dova­ne.
Radovan Karađ­žić: E, ja sam oba­ve­stio Miloše­vića, on će oba­vje­stiti Ka­dije­vića. 
Ta­mo se kompliku­je, na­roda ima pre­više, sve je to orga­nizova­no sa traktorima 
i koje­šta, de­molira­li su ovaj, auto vojno ...
Mi­lan Babić: I ba­cili auto u vodu.
Radovan Karađ­žić: Da, ali oni su još u sta­nici, je l’ ta­ko?
Mi­lan Babić: Je­ste, evo sad sam ja orga­nizovao ...  da ne­kih de­se­tak minu­ta 
razgova­ra­mo. Prošli put su dvojica igra­li gra­đa­na dok s njima razgovora.
Radovan Karađ­žić: Aha.
Mi­lan Babić: Od kad je stiglo je ovo poja­ča­nje iz Biha­ća, oni če­ka­ju na spe­cijal­
nu je­dinicu...
Radovan Karađ­žić: Ima tu ne­gdje 3 0 njih u blizini, ali ja te molim da ti u Dvoru 
na Uni svoje pripre­miš da oni sa Bosanskobrod­ske stra­ne slobod­no uđu i da se 
spre­me da pre­u­zmu eventu­alno ovdje ili bilo gdje ...
Mi­lan Babić: Gde je to tačno?
Radovan Karađ­žić: Da, pa to je to, sa Novske stra­ne, tačno. Sa Novske stra­ne 
ne­ka se ovaj, primaknu ta­mo, slobod­no ne­ka priđu, ne­ka ja­ve komandiru, ovom 
na­čelniku  u Bosanskom Novom, ne­ka ka­žu da sam ja re­kao da se s te stra­ne 
oni pu­šta­ju da priđu da bi mogli eventalno da pre­u­zmu, a ti osta­le drži u pu­noj 
pripravnosti. Miloše­vić će obavstiti Ka­dije­vića i vojska će se u pu­noj mje­ri uklju­
čiti. Mi će­mo za­vršiti sa svim sta­vrima  oko ove pizda­rije, ne­će im se to nikad 
za­bora­viti i ovo će ih košta­ti drža­ve ovaj, ovo što su ura­dili ve­če­ras. Nikad više 
oni to ne­će ra­diti. Mi će­mo za­vršiti sa njima posao, pička im ma­te­rina, mi će­mo 
posao za­vršiti sa njima, da­nas su oni su poka­za­li ko su oni i šta mogu. A de 
ti, molim te, u pu­nu pripravnost sta­vi sve u pogra­ničnim  i Titovoj Korije­nici da 
mogu da ta­mo se prime, i mislim da može pre­ma Pe­trovcu, da ih od­ve­zu pre­ma 
Pe­trovcu, pa Pe­trovac, Drvar, Knin ...
Mi­lan Babić: Pa dovoljno je od Otoke da ih vra­te na­zad, pa sle­de­će je na­še se­lo. 
Pre­ma Novome.
Radovan Karađ­žić: A pre­ma Novome. Ajde ti u to se­lo slobod­no iz Dvora na 
Uni ...
Mi­lan Babić: E da, pozva­ti ove i da vam ja­vim od­mah.
Radovan Karađ­žić: Je­ste al’ re­ci na­čelniku, pred­sed­niku opštine u Bosanskom 
Novom da je to samnom dogovore­no ...
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Mi­lan Babić: Da ih pre­u­zmu gore ...
Radovan Karađ­žić: Vidi, molim te, MUP Hrvatske se pa­nično inte­re­su­je za tu 
stvar, već dva sa­ta te­le­foni zvone stalno, oni će proba­ti da ga oni otmu.
Mi­lan Babić: Aha
Radovan Karađ­žić: Oni će ga, za­to je vrlo va­žno da se, da ovaj, ovi mogu da 
ka­žu da izvrše tu oba­ve­zu, ali da na­mje­ste da ga MUP Hrvatske uzme. Za­to ti 
ja­ke sna­ge pripre­mi, ne­ka, na svim ovim pravcima.
Mi­lan Babić: Da, da.
Radovan Karađ­žić: Dosta ja­ke sna­ge na svim pravcima a sa ove Bosanskonov­
ske ne­ka priđu ja­ke sna­ge ...  da mogu da ga pre­u­zmu da ga ne uzme MUP 
Hrvatske.
Mi­lan Babić: Dobro.
Radovan Karađ­žić: ‘Ajde, ina­če da znaš da gore zna­ju Miloše­vić i Ka­dije­vić i 
da će se to ...  Sa­mo kad bi se izdrža­lo dok sva­ne znaš, onda bi he­likopte­ri došli 
...
Mi­lan Babić: Ovaj mi re­če da se ... osta­li su naju­porniji. Ovaj mi re­če, sad tu 
je­dan milicioner koji je došao iz Biha­ća za pomoć, sad sam ja sa njim razgova­
rao.
Radovan Karađ­žić: Ma ne vje­ru­jem ja njima, ne vje­ru­jem ja njima, to je sve 
laž, oni svi la­žu, ja sam s njima dva, tri pu­ta bio u razgovoru, la­žu oni svi. Oni 
su to na­mje­stili, oni su sitne pa­kosti svoje na­mje­šta­ju, a ne zna­ju da se od toga 
drma drža­va. Oni ne zna­ju da sa Srbima ne­ma tih ša­la. Oni bi sad na­zad ali 
to im se ote­lo.
Mi­lan Babić: Da, da, pa onu su za­bora­vili šta je bilo sa Kije­vom, za­ista.
Radovan Karađ­žić: Ja njima ne vje­ru­jem, ja njima ne vje­ru­jem ništa, ti molim te 
pripre­mi potpu­no, re­ci Ra­dovan Ka­rađžić mi je re­kao da mi ne može ga­rantova­
ti. I ja sam pre­kju­če re­kao, ja ne mogu Mila­na Ba­bića la­ga­ti da mu ga­rantu­jem 
da će sve biti u re­du. Ja ti ka­žem, ne mogu da ti ga­rantu­jem i da­jem ti potpu­na 
ovla­šće­nja da ti, što se tiče bosanske stra­ne na­ročito ovih srpskih opština, sve 
pripre­miš.

(Kraj presret­nu­tog razgovora) 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da, hvala vam. Gospodine, ko je vodio 
ovaj razgovor, da li ste prepoznali glasove?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Ja i Radovan Karadžić.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kada se odvijao ovaj razgovor?
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SVEDOK C-061 – ODGOVOR: 8. na 9. ili 9. na 10. septembra 1991. godi­
ne.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li se sećate u koje doba dana je to 
bilo?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Noću.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Gospodin Karadžić vam ovde zapravo 
kaže da se spremite, da budete u pripravnosti da preuzmete i da se umeša­
te u preuzimanje gospodina Martića. Da li ste se vi zaista i pripremili da ga 
preuzmete na granici?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: To je policija radila. Ja sam za to obavješten 
od Nikole Manovića.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: U ovom razgovoru vi kažete gospodinu 
Karadžiću “Oni su zaboravili šta je bilo sa Kijevom zaista”. Zbog čega ste 
ovo rekli? Šta ste pod tim mislili?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Vojska je uništila Kijevo.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je to ono šta bi se desilo sa Musli­
manima da nisu pustili Martića? Da li bi se isto desilo i sa njima?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Moguće.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste vi u to vreme mislili da bi to 
bila posledica ne puštanja Martića?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC UERC-RECLAF: Možemo da se vratimo na otvorenu sednicu. Ča­
sni Sude, ovaj poslednji presretnuti razgovor treba da bude pod pečatom.

sekretar: Časni Sude, ponovo smo na otvorenoj sednici.

TUŽILAC UERC-RECLAF: Svedoče, sledeći presretnuti razgovor je tabulator 
10 u registratoru sa presretnutim razgovorima. Za tehničku kabinu, to je 
traka broj 12, ponovo ćemo da čujemo samo deo. U engleskoj verziji to je 
strana broj 15, čućemo je celu. Sa strane broj 16, slušaćemo samo do dela 
gde se kaže ‘’to sigurno odgovara Tuđmanu, a verovatno i Aliji’’:
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(Sni­mak presret­nu­tog  razgovora)

Radovan Karadžić: Ha­lo
Slobodan Mi­lošević: Ha­lo, Ra­dova­ne, razgova­rao sam sa njim..
Radovan Karadžić: Uh i šta ka­že?
Slobodan Mi­lošević: On nije znao ništa, spa­vao je. On je, to je ve­rovatno je­dan 
od nje­govih lju­di iz Ge­ne­ralšta­ba primio informa­ciju koju si mi re­kao. Re­kao sam 
mu da sam oba­ve­šten, da smo mi oba­ve­šte­ni i obja­snio sam mu situ­a­ciju kao 
ve­oma, ve­oma ozbiljnu. On je od­mah pred­u­zeo me­re, od­mah je re­kao ‘’ja ću 
od­mah da pre­du­zmem me­re, šta je najbliže?’’ ... Ba­nja Lu­ka je najbliže me­sto u 
kojem ima zna­čajnijih sna­ga koje mogu od­mah da re­a­gu­ju ... Da se od­mah to 
re­ši, noć je, ne može od­mah da le­ti he­likopter, ali vide­ću ka­ko da to re­šimo, čim 
sva­ne. Me­ni sad Jovica ka­že da je otišao ne­ki he­likopter ...
Radovan Karadžić: Ma ništa, ništa nije otišlo. To je problem što se bojim da će 
MUP, ovaj mu­slimanski dio MUP-a da ga pre­da hrvatskom MUP-u, ne­ko bi to 
mogao da na­mje­sti ... A onda je to rat u Bosni i Herce­govini, to ne može niko, 
niko to ne­će moći da za­u­sta­vi. 
Slobodan Mi­lošević: To onda niko ne bi mogao da za­u­sta­vi.
Radovan Karadžić: Niko ne bi bio sposoban da to ta­da za­u­sta­vi, a ja ne znam 
do koje mje­re Aliji od­gova­ra rat, jer on hoće da ...
Slobodan Mi­lošević: Vejnans (Henri Wynaendts) je bio sa­da je bio kod me­ne, 
pre 15 minu­ta. 
Radovan Karadžić: Aha.
Slobodan Mi­lošević: Ja sam su­ge­rirao Jovici, pošto je on bio na ve­zi sa Mila­
nom, da ka­že ne­ka Martić potpiše protokol, onaj tehnički, oko kontrole pre­kida 
va­tre i poštova­nja ... Da niko ne­će prvi da otvori i ta­ko da­lje. Ba­bić se sa tim 
složio.
Radovan Karadžić: Da.
Slobodan Mi­lošević: Ba­bić se složio, ali nije potpisao jer nisu hte­li da on ka­že 
da je on pred­sed­nik Vla­de Kra­jine, ne­go su hte­li da ga prihva­te kao pred­stavni­
ka Srba u Hrvatskoj koji ovo potpisu­je u njihovo ime.
Radovan Karadžić: Da, da, da, uh.
Slobodan Mi­lošević: Pa sam ja re­kao Jovici da ka­že da će Martić da potpiše, 
pa će onda i to da bu­de je­dan dodatni razlog da on mora da bu­de na slobodi 
da bi to ura­dio.
Radovan Karadžić: Ne, mi će­mo ovdje politički da to iskoristimo. Da­nas po­
novo imam sa­sta­nak sa Izetbe­govićem. Oni jed­nostavno idu na podje­lu Bosne 
i Herce­govine. Mi će­mo da izvršimo re­giona­liza­ciju i da posta­vimo svoj MUP 
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ta­mo gdje god smo mi na vla­sti, jer ovo je ne­dopu­stivo šta su oni ura­dili. Mi 
njima ne vje­ru­je­mo ni u ka­kvu sponta­nost oku­plja­nja ta­mo, SDA ima i uticaj 
ta­mo i vlast i to je, to sve ide na njihov ... Me­đu­tim, ako oni, ako vojska što prije 
he­likopter ne poša­lje i ne izvu­če čovje­ka ili transporter oklopni, onda je to ve­lika 
opa­snost. Ovaj Milan Bre­zak je na stalnoj ve­zi sa MUP-om Bosne i Herce­govine, 
sa ovim dije­lom koji mi ne kontroliše­mo. To je ve­lika opa­snost, ka­ta­strofa bi bila 
ako bi se to de­silo. 
Slobodan Mi­lošević: Ja sam re­kao mašini da ka­že Ka­dije­viću da to ta­mo tre­ba 
ućutka­ti. 
Radovan Karadžić: Da, pa može­mo li provje­riti kod Adžića šta su ura­dili?
Slobodan Mi­lošević: Sa Ka­dije­vićem sam bio na ve­zi i on ka­že to će da vidi šta 
je, a ja Adžića ju­tros ponovo nisam čuo, ali ću ga sad zva­ti.
Radovan Karadžić: Da, hoće­te da ga ja zovem? Bolje da ga vi zove­te.
Slobodan Mi­lošević: Da ga ja zovnem, a možeš i ti da ga zovneš, ne isklju­ču­je 
je­dan poziv dru­gi. 
Radovan Karadžić: Da, da. 
Slobodan Mi­lošević: Re­ci mu da je to ta­ko ka­ko je, da sam ti ja re­kao da sam 
se sa njim noćas čuo i da se vi ču­dite ka­ko oni to još nisu za­vršili.
Radovan Karadžić: Njihov pu­kovnik je ta­mo i je­dan sta­riji vod­nik.
Slobodan Mi­lošević: Da, da. 
Radovan Karadžić: Ali ovo, mislim, to je stvarno ne­vje­rovatno šta ... Mi uopšte 
ne zna­mo ko je od MUP-a Bosne i Herce­govine na ve­zi sa usta­ša­ma i Tuđma­nu 
sigurno od­gova­ra, a možda čak i Aliji da bi interna­ciona­lizovao, od­gova­ra ha­os 
u Bosni i Herce­govini.

(Kraj presret­nu­tog razgovora) 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Hvala vam. Ko ovde govori i znate li 
kada je vođen ovaj razgovor?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Radovan Karadžić i Slobodan Milošević. On 
je vođen 8. ili 9. septembra 1991. godine u vezi Martićevog hapšenja u 
Otoci. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Svi ovi razgovori koje smo čuli, oni su 
svi vođeni istog dana ili iste noći?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Tako je, noć i dan posle i jutro posle.
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TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: U ovom razgovoru pominje se ‘’Jovi­
ca’’. Koji ‘’Jovica’’?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Jovica Stanišić.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je bilo još nekog Jovice koji je bio 
usko povezan sa MUP-om Srbije ili Miloševićem? Da li je to mogao da bude 
neki drugi Jovica?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Ja ne znam o tome.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Takođe se pominje činjenica da Martić 
treba da potpiše protokol. Kakav protokol, o kakvom se protokolu radi u 
vezi sa Vejnansom?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Ambasador Vejnans je bio predstavnik među­
narodne zajednice, odnosno Evropske zajednice (European Community), a 
to je bio protokol o prekidu vatre, o primirju. I to je, u stvari, bila priprema 
Haške konferencije.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Takođe se u ovom razgovoru pominje i 
jedna osoba po imenu Adžić. Znate li koji je to Adžić?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: General Adžić.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Pominje se i izvesni Milan Brzak. Znate 
li ko je to?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Brezak, Milan Brezak, ministar, zamjenik mi­
nistra MUP-a Hrvatske.

TUŽILAC UERC-RECLAF: Ovim smo završili sa ovim razgovorom. Sada bih 
htela da pokažem svedoku još dva razgovora, vrlo kratko, gde se govori o 
tom istom pitanju. To je tabulator 35.

SUDIJA MEJ: Da li nam je potrebna privatna sednica? Ako ne, vraćamo se 
na otvorenu. 

sekretar: Na otvorenoj smo sednici. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Hvala. Htela bih da pokažem transkrip­
te pod tabulatorom 34 i 35. Gospodine, za vreme vaših razgovora sa Tuži­
laštvom, dok ste preslušavali trake sa presretnutim razgovorima, da li ste 
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čuli dva razgovora između Karadžića i Nikole Koljevića, a gde se govori o 
hapšenju Martića?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Jesam. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste prepoznali glasove?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Jesam.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li vam je bio dobro poznat glas go­
spodina Koljevića i kakav je on imao glas?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Jeste. Mek, mek glas.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste imali priliku da razgovarate s 
njim i čujete njegov glas?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da, mnogo puta.

TUŽILAC UERC-RECLAF: Časni Sude, ti transkripti i tekstovi govore sami za 
sebe, pa nije nužno da raspravljam o sadržaju sa svedokom.

SUDIJA MEJ: U redu.

TUŽILAC UERC-RECLAF: Sledeći presretnuti razgovor je tabulator 11, a mi 
ćemo da čujemo samo deo toga. Za tehničku kabinu, to je broj 13, a, časni 
Sude, zbog vaše orijentacije, to je u prevodu na stranici 21, počinje sa ‘’pret­
postavljam da si obavešten’’, a završava na strani 22 polu rečenicom ‘’kao 
prema sebi samima’’

(Sni­mak presret­nu­tog razgovora)

Slobodan Mi­lošević: Pretposta­vljam da si oba­ve­šten, ja sam re­kao da ti ka­žu ... 
Ne znam da li su te oba­ve­stili oko Martića.
Radovan Karadžić: Je­ste, ali to je uglavnom Aca ura­dio.
Slobodan Mi­lošević: Aca Va­silje­vić, ta­ko je. Da. To je Veljko. I Adžić.
Radovan Karadžić: Da, da. Ja sad dobro ra­zu­mijem Aliju, ali sam se vrlo raz­
oča­rao. Mora­ću to da mu ka­žem, on je re­kao da će konsultova­ti advoka­te, ne 
tre­ba­ju ti advoka­ti ako ne­ma na­loga za hapše­nje, nije to sa­ve­zna poternica. Mi 
ne prizna­je­mo vla­du i ne že­limo da se mije­ša­mo u te stva­ri. On nije diler droge, 
nije to šverc droge ne­go je to ... On je sad tu prdn’o u ča­bar, s oprošte­njem, jer 
on je mislio da ovoga izda ovima, sad je ovaj spa­šen, a sad Alija ne zna šta će 
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da ra­di. Sve to sta­vlja do zna­nja u ka­kvoj bi mi drža­vi živje­li kad bi na­pu­stili Ju­
gosla­viju. Ja sam njima za­hva­lan što oni nas za­je­ba­va­ju ... Mi smo ko smo ...
Slobodan Mi­lošević: Mi sad ide­mo, više nikome nika­kav popust. A ako hoće da 
se biju, tu smo. Nek se nosi u pičku le­pu ma­te­rinu ko god hoće da se bije, tu 
smo i ja­či smo.
Radovan Karadžić: Ako hoće da žive mirno, tu smo, nikome ne­će biti ni bolje 
ni gore ne­go na­ma ...
Slobodan Mi­lošević: Ko hoće sa Alijom i da se sa na­ma bije, ne­ka izvoli. I izgu­
biće, to će biti za­dovoljstvo za nas ... A ko hoće da bu­de pošten i kultu­ran sa 
na­ma, mi će­mo se pona­ša­ti kao pre­ma se­bi sa­mima.

(Kraj presret­nu­tog razgovora)

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Hvala vam. Svedoče, prepoznajete li 
glasove?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da, Slobodana Miloševića i Radovana Kara­
džića. 

SUDIJA MEJ: Samo trenutak. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Na transkriptu piše da je ovo tabulator 13, a tabu­
lator 13 je razgovor Karadžića i generala Kostića, tako da ne znam koji je. Vi 
ste rekli 13 i piše na transkriptu da je 13.

SUDIJA MEJ: Samo trenutak. Tabulator je broj 11, ne znam zašto je pogreše­
no u transkriptu, jasno je rečeno 11. Gospodine Miloševiću, ako pogledate 
tabulator 11 i odlomak koji smo slušali, to je na dnu stranice 21 ... Vidite 
brojeve strane na dnu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: U redu, to je samo tehnička stvar, gospodine Mej, 
često ima konfuzija u ovoj njihovoj dokumentaciji. I sami vidite da piše da 
je bio 13. U redu.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Znate li kada se odvijao ovaj razgovor? 
Možete li to da zaključite iz sadržaja?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: 9. ili 10. septembra 1991. godine.

TUŽILAC UERC-RECLAF: Časni Sude, datum na transkriptu je pogrešan.
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SUDIJA KVON: I zbog tačnosti zapisnika hteo bih da kažem da je tužilac re­
kao tabulator 11, a za tehničku kabinu da je to kod njih na snimku broj 13.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Svedoče, u odnosu na ovaj presretnuti 
razgovor imam pitanje koje se odnosi na jedan deo koji nismo slušali, ali se 
nalazi neposredno pre onog dela koji smo slušali. Časni Sude, to je na stra­
nici 21 gde gospodin Milošević kaže: ‘’Reći ću Goranu da mora da dobije 
informacije o imenima od vaših ljudi, pa da ih sve nazovu i onda uzrokuju 
neke probleme’’. O kom Goranu se ovde radi, da li to vidite iz sadržaja?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: O Goranu, šefu kabineta predsjednika Miloše­
vića. Goran Milinović, mislim da je Goranovo prezime Milinović.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Iza teksta koji smo čuli nalazi se još 
jedan citat, to je nekoliko redova ispod teksta koji smo čuli, na strani 22. 
Gospodin Milošević kaže: ‘’Dajte Krajišniku dobre instrukcije, neka ide u Stra­
zbur (Strasbourg) i neka stupi u vezu sa Ajgom (Ajga), onda mogu zajedno 
da idu na federalnom nivou’’. Da li znate šta se odvijalo tada u Strazburu i o 
čemu ovde govori gospodin Milošević?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Neki sastanak, ne znam tačno.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Hvala vam. U kontekstu hapšenja Mar­
tića imamo još jedan presretnuti razgovor. To je pod tabulatorom 1, dakle 
1A. Dok ste za vreme vašeg boravka u Hagu u kancelariji Tužilaštva slušali 
sve ove snimke, da li ste preslušali i ovaj telefonski razgovor sa Radovanom 
Karadžićem i sa Kostićem, gde se govori o činjenici da su sva četvorica na 
sigurnom? Na prvoj stranici se spominje da su sva četvorica na sigurnom. 
Sećate li se toga?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da, sjećam se. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: I gospodin Karadžić kaže: ‘’Izvrsno, hva­
la vam i zahvalite se Aci’’. Da li znate o kom Aci tu govori?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Aci Vasiljeviću, načelniku bezbjednosti JNA.

TUŽILAC UERC-RECLAF: Hvala vam. Časni Sude, ovim smo završili sa pre­
sretnutim razgovorima koji se odnose na hapšenje Martića. Sad bih se vrati­
la na neke presretnute razgovore gde se govori o međunarodnim konferen­
cijama. 
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SUDIJA MEJ: Mislim da je prikladan trenutak za pauzu. Sada ćemo da napra­
vimo pauzu od 20 minuta. 

(pauza)

SUDIJA MEJ: Izvolite, gospođo Uerc-Reclaf.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Hvala, časni Sude. Pre nego što pre­
đem na sledeći presretnuti razgovor, moj kolega, gospodin Bauer (Bauer), 
mi je napomenuo da u vezi sa gospodinom Milanom Martićem imamo još 
četiri dokazna predmeta koja još nismo prešli i koji objašnjavaju njegov po­
ložaj. Htela bih da ih sada predložim na usvajanje i da o njima ukratko po­
razgovaramo. Molim da se svedoku pokažu tabulatori 50, 51, 52 i 53 iz 
dokaznog predmeta 352. Sada nam nije potrebno da o njima uopšte disku­
tujemo, samo da ih svedok na kratko pogleda. Pod tabulatorom 50 je jedan 
dokument koji se tiče odluke o osnivanju Sekretarijata za unutrašnje poslove 
Srpske Autonomne Oblasti Krajina iz januara 1991. godine. Gospodine, ovaj 
dokument nije potpisan. Da li je on usvojen?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je ta odluka usvojena?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Sledeći dokument pod tabulatorom 51 
je odluka ili rešenje o imenovanju Martića za sekretara za unutrašnje poslove 
iz januara 1991. godine. Imamo i zapisnik Izvršnog veća koji se tiče ovih od­
luka, a pod tabulatorom 53 je Ukaz o unutrašnjoj organizaciji i reorganizaciji 
Sekretarijata za unutrašnje poslove, takođe iz januara 1991. godine. Htela 
sam samo da pogledate ove dokumente kako biste potvrdili njihovu auten­
tičnost. Možete li to da potvrdite?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da, autentični su.

TUŽILAC UERC-RECLAF: Hvala. Time smo završili sa ovim dokumentima. 
Časni Sude, kada smo pokušali da preslušamo ove razgovore, ove trake, od 
njih smo privremeno odustali. Na njima je na početku bilo mnogo šumova 
koje nismo mogli da smanjimo, ali on traje vrlo kratko. Iz nekog tehničkog 
razloga koji ja ne umem da vam objasnim, ovaj deo trake ne može da se 
iseče, ali onaj deo trake koji je važan se jasno čuje. Zbog toga vas molim da 
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strpljivo izdržite taj prvi deo trake gde se čuje dosta šuma, dok ne dođe onaj 
tekst koji nas zanima. Taj razgovor je pod tabulatorom 30, za tehničku kabi­
nu to je traka 4 na kompakt disku, a prevod onog dela koji ćemo čuti nalazi 
se na strani 1, počinje u donjem delu strane rečima ‘’tri meseca ne dolazi u 
obzir. Ma koja tri meseca’’. U originalu se kaže ‘’ma koja tri meseca’’ i onda 
traka ide dalje do strane 2 gde se završava rečima ‘’odozdo Milan, i ako tre­
ba odozdo Momir i šta ja znam’’. To je taj deo koji nas zanima, koji će da 
bude razumljiv. Hvala vam. Možemo li da počnemo?

(Sni­mak presret­nu­tog  razgovora)

Slobodan Mi­lošević: Tri me­se­ca ne dola­zi u obzir. Ma koja tri me­se­ca ... Ja mi­
slim da tre­ba ra­dikalno sad ne­ke stva­ri da se me­nja­ju ... Ra­dikalno.
Radovan Karadžić: Da.
Slobodan Mi­lošević: Ne­ma tu više za­je­ba­va­nja. Ja mislim da je ja­ko dobro da 
je mora­la vojska da izvu­če ovo isku­stvo u Slove­niji, da se vidi da od toga ne­ma 
ništa. I da u toj vojsci koja je za Ju­gosla­viju ne­ma me­sta za one koji vojnicima 
pu­ca­ju u le­đa.
Radovan Karadžić: Da, da.
Slobodan Mi­lošević: Vidiš, to je to.
Radovan Karadžić: Da, da. Sa­mo šta je još problem ... Može da na­pra­vi do­
datne proble­me to što smo od­lu­čili da sa­ču­va­mo, da ih na­te­ra­mo da za­ka­sne 
ta­ko da im se oni posle nigdje ne mogu priklju­čiti ... Pa ja mislim da oni ta­mo 
posle ima­ju ta njihova tri da­na od­mora ... Gligorov i nje­gov čovjek će da ra­de 
i ta­ko da­lje..
Slobodan Mi­lošević: Ne­ma oni šta više da ra­de, sad smo mi na pote­zu. Mogu 
Gligorov i ovaj da ra­de šta god hoće, ne­će oni ... Tu je ja­sna stvar, to može­mo 
sad de­taljno da raspra­vimo. Oni hoće da se otce­pe.
Radovan Karadžić: To je ja­sno.
Slobodan Mi­lošević: To je ja­sno. I tre­ba ih pu­stiti da se otce­pe, ali je sa­mo pita­
nje otce­plje­nja po liniji koja na­ma od­gova­ra.
Radovan Karadžić: Da. Da, da.
Slobodan Mi­lošević: Ništa više. 
Radovan Karadžić: Dobro. Oni ne mogu da če­ka­ju ovoga više, njima se žu­ri, 
je l’?
Slobodan Mi­lošević: Koga da če­ka­ju?
Radovan Karadžić: Pa ovoga na­še­ga. Bosna ...
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Slobodan Mi­lošević: Pa oni ne sme­ju da ga če­ka­ju. Što se Slove­nije tiče, ja bih 
njih pu­stio od­mah, da idu od­mah, a ovi dru­gi da se s na­ma razgra­niče. I ja 
ne mogu da pu­stim tvog čove­ka, za­to što tvoj čovek ne može čak ni te­bi to da 
done­se ... 
Radovan Karadžić: Da, da ...
Slobodan Mi­lošević: ... ne može ni da done­se od­lu­ku.
Radovan Karadžić: Da, da ...
Slobodan Mi­lošević: Ne­moj to da mu dozvoliš.
Radovan Karadžić: Da, da. Pa je­ste, to za sa­da je­ste ta­ko, ali ako bu­du ako ... 
Vidiš, ve­če­ras smo mi pu­ca­li na njih ... Evo, već su pu­ca­li po prozorima uja­ka Mo­
mirovog, ra­fal, 10 me­ta­ka su mu sa­su­li u prozor ... To su već ne­ke probne akcije, 
privika­va­nje i ta­ko da­lje, ta­ko da ... Tu bi dobro bilo da stva­ri idu ve­oma brzo. 
Slobodan Mi­lošević: Sad mi mora­mo stva­ri da ra­dika­lizu­je­mo i ubrza­mo. To je 
potpu­no ja­sna stvar, da stva­ri ra­dika­lizu­je­mo i ubrza­mo.
Radovan Karadžić: Da, da ...
Slobodan Mi­lošević: Da pre­du­zme­mo ra­dikalne kora­ke i da ubrza­mo stva­ri ... 
A vide­će­mo hoće li Evropska za­jed­nica biti na nivou svojih ga­rancija, da oni pre­
sta­nu sa tim na­siljem i da oni vrše su­spenziju svojih od­lu­ka ...
Radovan Karadžić: Da li ide to u ve­zi sa srpskim na­siljem u Hrvatskoj, da li je 
to uslov?
Slobodan Mi­lošević: Sve je unu­tra, sva­ko na­silje mora pre­sta­ti.
Radovan Karadžić: Da, da. Dobro, ja mislim da bi sad bilo neophod­no su­tra ili 
pre­kosu­tra da sjed­ne­mo, mi odavde, od­ozdo Milan i ako tre­ba od­ozdo Momir 
... I šta ja znam, da sjed­ne­mo jed­no sat, dva vre­me­na.
Slobodan Mi­lošević: Mislim da bi to bilo najbolje su­tra.
Radovan Karadžić: Došao bi Nikola ...
Slobodan Mi­lošević: Su­tra bi bilo najbolje.
Radovan Karadžić: I Kra­jišnik i ja mislim da bi to mora­lo ...

(Kraj presret­nu­tog razgovora)

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Možemo ovde da se zaustavimo. Dosta 
je. Hvala vam. Gospodine, da li prepoznajete glasove?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da, Radovana Karadžića i Slobodana Milo­
ševića. Fo
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TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Iz sadržaja onoga šta smo čuli i teksta 
koji je pred vama, da li možete da odredite vreme kada se odvijao ovaj raz­
govor?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Odvijao se početkom jula mjeseca, prije 8. 
jula 1991. godine. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kako to znate, po čemu?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Po suspenziji na tri mjeseca, znači suspenziji 
odluka Hrvatske i Slovenije da se otcijepe i angažovanju međunarodnih po­
srednika u toj stvari. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Gospodin Milošević govori i čujemo 
ga kada kaže da nešto sad treba radikalno da se menja. O čemu se radilo, o 
kakvim se radikalnim merama govorilo u to vreme?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Pa da se praktično natjeraju Hrvatska i Slove­
nija da napuste Jugoslaviju i da to što ostane kad oni napuste Jugoslaviju, 
da to što ostane bude Jugoslavija, odnosno ta nova država koju je Slobodan 
Milošević pravio.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li se u to vreme o tome govorilo?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Govorilo se na različite načine. Da, u to vri­
jeme.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Takođe Radovan Karadžić pominje pi­
tanja vezana za srpsko nasilja u Hrvatskoj i pita da li je to uslov. Da li je bio 
uslov da se srpsko nasilje u Hrvatskoj zaustavi i ako je to tako, ko je postavio 
taj uslov?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Pa Evropska zajednica je postavila uslov, da 
bi se prekinula neprijateljstva i da se za tri mjeseca nađe politički dogovor o 
preuređenju Jugoslavije.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Gospodin Milošević zatim kaže: ‘’Sve je 
to uključeno, svako nasilje mora da se prekine’’. Da li je on preuzeo korake 
da se nasilje u Hrvatskoj prekine?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Ne. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li se nasilje nastavilo, nasilje sa srp­
ske strane?
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SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da, provokacije i oružani napadi su se nasta­
vili.

TUŽILAC UERC-RECLAF: Molim privatnu sednicu za jedno pitanje.

 
(privatna sednica, odlukom Pretresnog veća otvorena za javnost)

sekretar: Sad smo na privatnoj sednici.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Na kraju ovog razgovora koji smo čuli, 
gospodin Karadžić govori o tome da je neophodan jedan sastanak sutra, ka­
že “potrebno je da se sastanemo sutra” i kaže “neophodno je sutra ili preko­
sutra da sednemo odavde, odozdo Milan, odozdo Momir i šta ja znam, da 
sednemo jedno sat, dva vremena”, to je kraj citata. Da li on govori o vama 
ili o nekom drugom Milanu ili ne možete da odredite?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Verovatno o meni.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste vi zaista održali taj sastanak, da 
li ste vi bili na tom sastanku i ko je taj Momir odozdo?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Ne, nisam bio na sasatnku na kom je bio 
Momir, Bulatović vjerovatno. Ja sam bio kasnije na sastanku koji sam već 
opisivao. Negde oko sredine jula. Na kom je bio Karadžić.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je to sastanak o kome ste govorili 
da je gospodin Karadžić na njemu govoro o Muslimanima koje treba sate­
rati u doline, u nizine, ili je to bio neki drugi sastanak? Možete li da nam 
kažete?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: To je bio taj sastanak na kome je Karadžić o 
tome govorio.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Mislim da smo sa ovim razgovorom 
završili. Sledeći, mislim da ne moramo da preslušavamo traku, to je tabula­
tor 22 ...

SUDIJA MEJ: Možemo li da se vratimo na javnu sednicu?
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TUŽILAC UERC-RECLAF: Da, možemo.

sekretar: Časni Sude, ponovo smo na otvorenoj sednici.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Sledeći tabulator nosi broj 22 i ja sam 
već označila pasus za svedoka, kao i deo koji treba da se stavi na grafoskop. 
Pre svega da li ste čuli jedan razgovor između Radovana Karadžića i gospodi­
na Miloševića gde oni razgovaraju o poseti gospodina Vejnansa?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Jesam. 

TUŽILAC UERC-RECLAF: Časni Sude, moramo ipak da idemo na privatnu 
sednicu. Vidim da nećemo moći o ovome da govorimo na javnoj sednici.

(privatna sednica, odlukom Pretresnog veća otvorena za javnost)

sekretar: Sad smo na privatnoj sednici.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Gospodine, kad pogledate tekst pred 
sobom vidi se Slobodan Milošević kaže: Ovaj danas će da bude, ovaj Vej­
nansa kod ovog Milana”. Da li je to, taj Milan, to ste vi, da li ste vi očekivali 
posetu Vejnasa tog dana?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Tako je, to je bila druga posjeta Vejnansa.

TUŽILAC UERC-RECLAF: Možemo da se vratimo na otvorenu sednicu. 

sekretar: Časni Sude, ponovo smo na otvorenoj sednici.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: I sada ću da citiram gospodina Slobo­
dana Miloševića, gde on kaže: ‘’I on mi je juče rekao da kada je bio tamo, 
na tom mestu, da su mu pokazali da su posledice bile posebno katastrofal­
ne tamo gde su oni bili napadnuti od strane nekih Srba i tako dalje. Video 
je velike kratere. Ne znam ... Od tih granata i tako dalje. Ne verujem da su 
mu pokazali sve šta su te Martićeve snage uradile, već su to verovatno sami 
učinili i napravili da izgleda tako’’. Gospodine, na početku ovog transkripta 
vidimo da je pomenut Gospić. Šta se to dogodilo u Gospiću, a šta je bilo po­
kazano gospodinu Vejnansu i o čemu je gospodin Milošević govorio?
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SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Bile su borbe oko Gospića između srpskih 
snaga, koje su napale Gospić u namjeri da povrate kontrolu nad istočnim 
dijelom grada i snaga hrvatske vlade koje su ga branile, koje su branile Go­
spić.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li su Martićeve snage učinile stra­
šne, užasne stvari?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Šta? Možete li da budete određeniji? 
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Korišćena je minobacačka vatra. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Protiv civilnih meta ili samo protiv voj­
ske?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Ja nisam imao precizan uvid u to što se deša­
valo na terenu, ali po pravilu su mete neselektivno birane.

TUŽILAC UERC-RECLAF: Htela bih sada da nastavim dalje sa ovim presret­
nutim razgovorom, do sledeće označene stranice. Časni Sude, to je na stra­
ni 3, na vrhu stranice i želela bih da citiram: ‘’Slobodan Milošević: ‘Ovo 
verovatno nisu uradili Srbi, već one tamo propalice. Znači on potpuno neza­
visno od tog njihovog razgovora, za koji navodno ne zna, treba da ukaže na 
posledice u Gospiću.’ Radovan Karadžić: ‘U redu. Sad ću ja da ga zovem. Ja 
mislim da on nije dovoljno ... On je pomalo krut, nefleksibilan. On nije do­
voljno, nije dovoljno elastičan i mudar da to učini. Da, on ... Kod njega ima 
ta jedna mala falinka, nedostatak shvatanja da se mora odigrati određena 
protivigra kad tad, kad tako nameste. A ovi su veliki majstori u tome, a mi 
nismo nikakvi majstori u tome ...

SUDIJA MEJ: Ja ne mogu da nađem taj deo.

TUŽILAC UERC-RECLAF: To je strana 3, počinje rečima ‘’to verovatno nisu 
radili Srbi’’. 

SUDIJA KVON: To je strana 2.

TUŽILAC UERC-RECLAF: Izvinjavam se, to je strana 2 kod vas, izgleda da ja 
imam malo stariju verziju.
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SUDIJA MEJ: Našli smo, našli smo, to je negde bliže sredini.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da, tu je. Ja sam čitala deo gde gospo­
din Milošević kaže, nastavljam: ‘’Zato ti i govorim, mora da se balansira, 
da se održava ravnoteža ... Trebalo bi na određeni način kompenzirati, tu 
njegovu sliku da su ovi nešto napravili u Gospiću, velike razorne učinke i 
tako dalje. Isto tako treba da mu se kaže da su oni napravili to i to, i tamo i 
ovde’’. Kraj citata. Sada ću zbog sledećeg pitanja morati da zatražim privat­
nu sednicu.

(privatna sednica, odlukom Pretresnog veća otvorena za javnost)

sekretar: Sad smo na privatnoj sednici.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je gospodin Karadžić vas zaista 
nazvao i daovam instrukcije šta da kažete gospodinu Vejnansu?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Ne sjećam se sa kim sam razgovarao, nisam 
siguran da je Karadžić.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Šta su vam rekli da uradite kada se sret­
nete sa gospodinom Vejnansom?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da mu pokažem šta su Hrvati učinili oko 
Knina.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je to ono šta se ovde podrazume­
va, ovde kad se kaže “kompenzirati tu njegovu sliku da su ovi nešto napravili 
u Gospiću”. Srbi da su napravili u Gospiću?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Tako je, da se napravi, da se neka ravnoteža 
međusobnih razaranja.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je to nešto šta je bilo uobičajeno, 
da li je bilo uobičajeno da se naglasi nasilje druge strane da bi se na neki 
način izgladilo ono šta je učinila sopstvena strana? Da li je to bilo tipično 
ponašanje tokom međunarodnih pregovora i sastanaka?	  
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da. Bilo je tipično, bilo je isticanje učinaka 
druge strane. Preuveličavanje učinaka druge strane.

Fo
nd

 z
a 

hu
m

an
ita

rn
o 

pr
av

o



SUĐENJE SLOBODANU MILOŠEVIĆU / TRANSKRIPTI

FOND ZA HUMANITARNO PRAVO

414

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Sada, pogledajte malo dalje u tekstu, 
pominje se tačnije vidim ovde pitanja koja postavlja Radovan Karadžić u vezi 
sa Kosatjnicom. Pita gospodina Miloševića “da da, dobro, a recite je li Ko­
stajnica pala, čuo sam, je li?”, a odgovor je “e, nemam precizne podatke”. 
Da li ste našli taj deo?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC UERC-RECLAF: Časni Sude, možemo da se vratimo na otvorenu 
sednicu, zaboravila sam da kažem.

sekretar: Časni Sude, ponovo smo na otvorenoj sednici.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Znači, gospodin Karadžić postavlja pita­
nje u vezi sa Kostajnicom. Šta se to dogodilo u Kostajnici u to vreme? Govo­
rimo o septembru 1991. godine.
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Bila je borba JNA i srpskih snaga koje su na­
stojale da zauzmu Kostajnicu koju su držale snage hrvatske vlade.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Nastavljamo dalje. Nešto niže u tekstu 
gospodin Karadžić pita o Okučanima: ‘’Radovan Karadžić: ‘A Okučani nisu 
zauzeti, zar ne?’ Slobodan Milošević: ‘Ovamo gore je bio baš dobar učinak. 
Bio je dobar učinak gore, jako dobar. Ovaj, pričaćemo, ne možemo sad 
telefonom. Tu je bilo raznih stvari.’ Radovan Karadžić: ‘Bojim se da će ... Voj­
ska se dosta povukla tamo i bojim se da neće uspeti da se održe Okučani.’ 
Slobodan Milošević: ‘To ćemo da vidimo šta je i kako je.’ Radovan Karadžić: 
‘To ne bi smelo. Ja mislim da tu Joca ima dobre procene, to je kičma, to je 
kičma. To kad se drži, onda se drži i put za Pakrac i sve.’’’ Kraj citata. Da li se 
u to vreme nešto dešavalo u Okučanima?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da, vodile su se borbe oko Okučana.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Ovaj Joca koji se tu spominje, da li zna­
te ko je to? 
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Stanišić.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je to bio nadimak kojim se on 
obično nazivao?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da, od milja, za bliže saradnike.
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TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: A sada idemo dalje, na zadnju stranu. 
To je peta strana u engleskoj verziji, a pretpostavljam da je tako i na srpskoj 
verziji. Tu se ponovo spominje Jovica. Karadžić kaže: ‘’Dobro, ako možete. 
Ovaj Aca je sjajan bio u svemu ovome, ali bi trebalo samo ... Mislim da Jovi­
ca ima tu odlične procene, da nam to ne ... Jer onda posle se oni pogađaju 
lakše i drugačije. Tu treba očuvati taj put za Pakrac i ... Sve to očuvati’’. Prvo, 
ko je Aca, ko je taj briljantni Aca?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Aca Vasiljević.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kako to znate? Što je on uradio u vezi 
sa Okučanima?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Ja tačno ne znam. On je bio načelnik vojne 
bezbjednosti. On je bio pominjan i u vezi događaja oko Martića.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: A ovde se ponovo spominje i Jovica?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: To su dva čovjeka koja su imala informacije o 
borbenim dejstvima. Oni su bili načelnici službi koje su se time bavile.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: U čemu je važnost puta za Pakrac, uko­
liko je on važan? Da li znate?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da, bio je važan za Srbe jer je spajao Zapad­
nu Slavoniju, teritoriju Zapadne Slavonije sa srpskim teritorijama u Bosni i u 
Jugoslaviji to jest u Srbiji.

TUŽILAC UERC-RECLAF: Hvala. Sada idemo na sledeći presretnuti razgo­
vor. Tabulator 22.

SUDIJA MEJ: Upravo smo imali 22.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Izvinjavam se, mislim na 21. Dakle ne 
tražim da to slušamo, samo ćemo da pogledamo transkript, jedan deo tran­
skripta. Ono šta me zanima se nalazi na 10. strani, počinje na 10. strani u 
zadnjem redu, a prelazi i na 11. stranu. Prvo, recite da li ste pogledali taj 
transkript i da li ste slušali razgovor između Slobodana Miloševića i Radova­
na Karadžića?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da.
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TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: To je razgovor od 9. avgusta 1991. go­
dine. Sada, dakle, citiram sa 10. strane: ‘’Slobodan Milošević: ‘Niko se ne 
bori na granicama Hrvatske.’ Radovan Karadžić: ‘Da.’ Slobodan Milošević: 
‘Upravo suprotno ...’ Radovan Karadžić: ‘Unutra.’ Slobodan Milošević: ‘Ta­
mo unutar Hrvatske, na obodima srpskih krajeva.’ Radovan Karadžić: ‘Da, 
da. Je li ... Jesu li sada, jesu li pozicije takve da bi ovo odgovaralo kad bi se to 
napravilo?’ Slobodan Milošević: ‘Ne. Ja mislim da su skoro takve.’ Radovan 
Karadžić: ‘Skoro? A gore malo, Petrinja i Sisak?’ Slobodan Milošević: ‘Skoro 
takve, nema tu ništa više ... Nema tu uopšte neke velike razlike.’ Radovan 
Karadžić: ‘Da, da, to bi trebalo da postave prirodno, što pre. Ako se Evropi 
(Europe) žuri da završi stvari, eto, izvolite. Nek završe stvar.’ Slobodan Milo­
šević: ‘Da, da, pa da počnemo mirno, brate, da radimo. I posle da idemo na 
letovanje, je li ...’’’ Kraj. Gospodine, u koje vreme se vodi ovaj razgovor i šta 
se u to vreme dešavalo na međunarodnoj sceni?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Početkom avgusta mjeseca 1991. godine 
Evropska zajednica inicirala je pregovore o političkom riješenju za Jugosla­
viju. Znači to je bio nastavak aktivnosti Evropske zajednice od jula mjeseca 
1991. godine.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Tu se spominju i borbe unutra, na obo­
dima srpskih krajeva. Isto tako Radovan Karadžić postavlja pitanje o Petrinji i 
Sisku. Recite nam šta se dešavalo u Petrinju i Sisku u to vreme?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Vođene su borbe oko Petrinja i Siska. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Ko je vodio borbe?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: S jedne strane garnizon iz Petrinje i srpske 
dobrovoljačke jedinice, s druge strane snage Vlade Hrvatske.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Hvala. A sada idemo na tabulator 39. 
To je traka koju ćemo da čujemo, jedan deo te trake ćemo da čujemo. Izvi­
njavam se, mislim da smo to već preslušali. Ne, nismo, izvinjavam se, nismo. 
Znači, to je 39. Sada ćemo to da čujemo u engleskom prevodu, to je strana 
3, počinje negde u sredini strane od mesta gdje se spominje ime ‘’Zulfi­kar’’ 
i slušaćemo traku do strane 5, četvrti red odozgo, gde završava sa ‘’da, da, 
dobro, on je ovde u Interkontinentalu’’. Znači, to ćemo sada da slušamo. 
Informacija za tehničku kabinu, to je peta traka.
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(Sni­mak presret­nu­tog razgovora)

Slobodan Mi­lošević: Bio mi je Zulfi­kar. On ka­že da će da­ti to za Te­le­viziju Sa­ra­
je­vo ako bu­du hte­li da mu emitu­ju. Ovaj Ka­dić, bre, izja­vlju­je ka­ko dobrovoljci 
iz Bosne silu­ju Mu­slimanke, pa­le ku­će i ta­ko da­lje, to sve ka­že pre­ko te­le­vizije. 
Ka­že da oni hoće da iza­zovu rat u Bosni i Herce­govini.
Radovan Karadžić: Gotovo je, on je kre­nuo u rat. Evo ja imam sad pred sobom 
te­lekse koje ša­lje Doko po nje­govom ovla­šte­nju. Oni pre­vode sve ne­raspore­đe­ne 
vojne obve­znike, u stva­ri ko će zna­ti da li raspore­đe­ne ili ne­raspore­đe­ne, jer nisu 
da­li evidenciju vojsci, oni ih pre­vode u re­zervni sa­stav milicije. Oni pra­ve, da­nas 
je počeo, 23. septembra oni su poče­li da pra­ve re­pu­bličku armiju.
Slobodan Mi­lošević: Da, da.
Radovan Karadžić: I ja sam to ja­vio Ge­ne­ralšta­bu, nije bilo Adžića ne­go onom 
de­žurnom sam ta­mo to sa­opštio. Mi sad mora­mo, ne znam da li da sa­vje­tu­jem 
ovim na­šim da se oda­ziva­ju ili da se ne oda­ziva­ju.
Slobodan Mi­lošević: Da se oda­ziva­ju, sva­ka­ko, jer oni će doći u su­kob sa armi­
jom i onda ćeš ima­ti armiju na jed­noj stra­ni, a ove na dru­goj stra­ni, sva­ka­ko, 
jer ne­ma tu ko ne­go armija.
Radovan Karadžić: Ne, ne, da li da se oda­ziva­ju u re­zervni sa­stav milicije, to 
pitam.
Slobodan Mi­lošević: A ko, na­ši?
Radovan Karadžić: Da.
Slobodan Mi­lošević: Ne­ma šanse, bra­te.
Radovan Karadžić: Pa ne, ali ako se oda­zovu i oni će dobiti oružje pa ne­će 
moći sa njima da ...
Slobodan Mi­lošević: Ma znam, ali oni tre­ba da se oda­ziva­ju u armiju da ...
Radovan Karadžić: Dobro, oda­ziva­ju se u armiju, to i nije ta­ko loše ovdje ...
Slobodan Mi­lošević: Pa znam, ali vidiš šta ra­de, ima sva­koja­kih bu­ka­ča i ču­da. 
Evo, je­si video šta je Martić re­kao ju­če, ova­mo, za Dra­škovića?
Radovan Karadžić: Da, vidio sam.
Slobodan Mi­lošević: To bi tre­ba­lo i od vas da isto ide, slično. Evo, RTS  je re­kao 
ne­što, ne o Dra­škoviću, ali o tome ...
Radovan Karadžić: Mi smo to ima­li ne­ki dan, pročitao sam vam, ja vidim da su 
oni ma­lo korigova­li u ‘’Politici’’, ali dobro. To je ...
Slobodan Mi­lošević: Dobro, ali dajte opet da­nas ovo, na liniji ovoga šta je re­
kao Martić i da se maksimalno da podrška armiji.
Radovan Karadžić: Je­ste li vidje­li ovo što su Bilja­na i Nikola ura­dili?
Slobodan Mi­lošević: Nisam još video.
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Radovan Karadžić: Pa to je posla­no Miri, dajte ne­ka ...
Slobodan Mi­lošević: Bi-Bi-Si (BBC) mi je bio, pa Aca svra­tio da mi ka­že ne­koliko 
re­či
Radovan Karadžić: Je li može Aco da vam učini ono? Ne?
Slobodan Mi­lošević: Pa ja se na­dam da može, evo sad će­mo da vidimo. To je 
taj dosije koji se od­nosi na nje­ga.
Radovan Karadžić: Da, na onoga ta­mo.
Slobodan Mi­lošević: Na Aliju?
Radovan Karadžić: Ne, ne, na Ša­bića.
Slobodan Mi­lošević: Na Ša­bića, da. Ja se na­dam da može.
Radovan Karadžić: Ne­ka ona dvojica stu­pe, ne­ka Aco od­mah stu­pi direktno s 
njim u kontakt, to će najbolje biti. 
Slobodan Mi­lošević: Da, da, dobro. On je ovde u ‘’Interkontinenta­lu’’, pa će­mo 
vide­ti.

(Kraj presret­nu­tog razgovora) 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Hvala. Gospodine, da li prepoznajete 
glasove?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da, Slobodana Miloševića i Radovana Kara­
džića.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Možete li na osnovu sadržaja ovog raz­
govora da nam kažete kad se on vodio?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Vodio se u vrijeme pojačane mobilizacije u 
Srbiji, kada je opozicija protestovala i kada je Vuk Drašković kritikovan da se 
protivi mobilizaciji.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kad je to bilo?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Septembra 1991. godine.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Spominje se Martić i to da je on nešto 
rekao o Draškoviću. Da li se sećate da li je Martić u to vreme držao govore 
protiv Vuka Draškovića?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da, davao je izjave.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: I što je on rekao?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Ne znam tačno, uglavnom ga je kritikovao.
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TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Gospodin Milošević i gospodin Kara­
džić govore o mobilizaciji bosanskih snaga. Da li vam je poznato da se u to 
vreme odigravala i mobilizacija u Bosni, u septembru 1991. godine? Da li 
to znate?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da, znam, na području Bosanske Krajine.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Šta znate?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da su se mobilisali ljudi u Krajiški, u Banjaluč­
ki korpus JNA.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: A zašto je važno da se ljudi mobilišu u 
vojsku, a ne u rezervnu policiju? Da li to možete da objasnite?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Vojska je bila u nadliježnosti Beograda, od­
nosno Slobodana Miloševića i Predsjedništva Jugoslavije, a policija je bila u 
nadliježnosti vlasti Bosne i Hercegovine, odnosno Alije Izetbegovića. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Ovde se takođe ponovo pominje Aco i 
to dva puta. Ko je to?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Aca Vasiljević, jer jedino za tog Acu znam.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Nešto niže dole, dalje od ovog teksta 
kog smo čuli, a na istoj strani, spominje se Dubica. To je na petoj strani, ča­
sni Sude. Gospodin Karadžić kaže: ‘’Da, da, tamo sam angažovao Krajinu, 
da to vide. To je nešto u Dubici, neke budalaštine partizanske. Oni se sad 
petljaju oko petokrake, oko budalaština. Ta Dubica je bila partizanska, sad 
neće da bude partizanska’’. O kojoj Dubici on govori?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Bosanskoj Dubici. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Onda smo završili sa ovom trakom. I 
sada idemo na tabulator 31. To je takođe razgovor koji moramo da čujemo. 
Časni Sude, za vašu orijentaciju, razgovor ćemo da čujemo od zadnjeg reda 
na drugoj strani, kada, u stvari, počinju da govore dvoje ljudi, drugi su go­
vorili ranije. Slušaćemo razgovor do samog kraja. Za tehničku kabinu, ovo 
je sedma traka.

(Sni­mak presret­nu­tog razgovora)

Radovan Karadžić: Ha­lo. 
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Slobodan Mi­lošević: Ra­dova­ne ...
Radovan Karadžić: Da.
Slobodan Mi­lošević: Ja sam razgova­rao sa najvišim me­stom.
Radovan Karadžić: Dobro.
Slobodan Mi­lošević: Molim te, ovo tre­ba da razu­meš, jer, što se ka­že, ne mogu 
da ti sve obja­šnja­vam.
Radovan Karadžić: Dobro.
Slobodan Mi­lošević: Od stra­te­škog je zna­ča­ja za bu­du­ći ‘’RAM’’, znaš šta je 
‘’RAM’’?
Radovan Karadžić: Znam, sve znam.
Slobodan Mi­lošević: Da ba­nja­lučka gru­pa­cija bu­de sposobna i mobilna.
Radovan Karadžić: Dobro.
Slobodan Mi­lošević: Za­to moraš, prvo, obezbe­di da ona bu­de sposobna i mo­
bilna i da ne­ma nika­kvih proble­ma. I dru­go, za je­dan sat se ja­vi Uzelcu sa pozi­
vom na dogovor na najvišem me­stu.
Radovan Karadžić: U re­du.
Slobodan Mi­lošević: I svi dodatni lju­di koje možeš da obezbe­diš.
Radovan Karadžić: Dobro.
Slobodan Mi­lošević: Sve koliko ti daš lju­di dodatnih, svi tre­ba da osta­nu da 
ču­va­ju ku­će i te­ritoriju i blokira­ju te HDZ-ove centre i ta­ko da­lje. Sve će ih na­oru­
ža­ti i sve će im obezbe­diti, he­likopte­rom će­mo dote­ra­ti sve to ...
Radovan Karadžić: Od­lično. Molim vas, ta­kođe ...
Slobodan Mi­lošević: Pre­ma tome, ja te molim za broj 1 i broj 2, to lično moraš 
da re­gu­lišeš, a ova dru­ga stvar, Ku­pres, to je ja­ko va­žno.
Radovan Karadžić: Tačno
Slobodan Mi­lošević: A ono tre­će što sam re­kao, miting, to je zbog me­đu­na­rod­
ne javnosti izu­zetno va­žno.
Radovan Karadžić: Ide, ide to. Ne­go, ovo mi re­cite, može­mo li istu stvar ure­diti, 
da mi vra­te oružje Te­ritorijalne od­bra­ne u Šipovu i Mrkonjiću?
Slobodan Mi­lošević: Ma to je sitnica, bre.
Radovan Karadžić: Dobro, nek me na­oru­ža­ju ta­mo, evo ja sam ... Mi smo 
spremni, ima­mo 170 u Mrkonjiću i 150 u Šipovu i oni su spremni da idu na 
Ku­pres.
Slobodan Mi­lošević: Je li to isto nad­le­žan taj Uze­lac?
Radovan Karadžić: Ne, ne, ovo je ovaj ... U stva­ri, ja mislim da je­ste on. Je­ste, 
je­ste.
Slobodan Mi­lošević: Ka­ži mu i to, bra­te, ne­ma proble­ma.
Radovan Karadžić: U re­du.
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Slobodan Mi­lošević: Ne može­mo sva­ku sitnicu da raspra­vlja­mo ova­ko.
Radovan Karadžić: Dobro, dobro. Ovih 150, 170, ići će na Ku­pres. Na Ku­pre­su 
ima­mo 750 lju­di ...
Slobodan Mi­lošević: Na­ma je isto bitno da taj ba­ta­ljon koji je digla vojska na 
Ku­pre­su bu­de ta­mo i da bu­de ka­ko tre­ba. 
Radovan Karadžić: Biće, ali ako dobiju. Ovi ne­ka ih sta­ve pod njihovu koman­
du, ovi koji osta­ju, jer je Ku­pres uža­sno ... To je 50-50 i tu su Srbi uža­sno stra­
da­li tokom ra­ta.
Slobodan Mi­lošević: Da ti ka­žem ne­što: čak i ovaj lu­di Še­šelj jeb’o je ma­ter 
ju­če opoziciji.
Radovan Karadžić: Vidio sam, čuo sam.
Slobodan Mi­lošević: Znaš šta im je re­kao, ka­že ‘’pa zar ste sad, kad JNA tre­ba 
da bra­ni srpski na­rod, re­šili da na­pa­da­te JNA?’’
Radovan Karadžić: Da, da, to je ...
Slobodan Mi­lošević: I onaj što ima kra­va­tu Cimermanovog (Warren Zimmerm­
man) kelne­ra ...
Radovan Karadžić: Da, da.
Slobodan Mi­lošević: Je­bo te Bog, čak je i nje­mu ja­sno.
Radovan Karadžić: Ja­sno, ja­sno, sigurno.
Slobodan Mi­lošević: A ovim izdajnicima nije ja­sno.
Radovan Karadžić: Vidio sam to, vidio sam.
Slobodan Mi­lošević: Ju­če u direktnom kontaktu sa Me­sićem ...
Radovan Karadžić: Ima­te li slu­čajno Uzelčev te­le­fon?
Slobodan Mi­lošević: Ne­mam ja to, ali na­đi to, nek ti na­đu ovi tvoji.
Radovan Karadžić: Da, da, dobro.
Slobodan Mi­lošević: Nek ti na­đu. Molim te, za sat.
Radovan Karadžić: Dobro.
Slobodan Mi­lošević: Sad je 13.00, u 14.00 mu se ja­vi. Re­ci ‘’molim vas, ja že­
lim da obezbe­dim maksimalnu političku podršku ...
Radovan Karadžić: Hoće li on primiti još na­ših mla­dića ako mu tre­ba ili sa­mo 
ono što je već ...
Slobodan Mi­lošević: Primiće, ako tre­ba, ali dajte vi, koliko god od­re­dite da vam 
tre­ba tu da osta­ne. Biće he­likopte­rima pre­ba­če­no za njih sve, da ima­ju da osta­
nu to da ču­va­ju.
Radovan Karadžić: Dobro, dogovore­no.
Slobodan Mi­lošević: Nek imaš sve.
Radovan Karadžić: Dogovore­no.
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Slobodan Mi­lošević: Ali ovo je sad biti ili ne biti pre­ma Kra­jini, jer oni hoće da 
od­se­ku Kra­jinu. 
Radovan Karadžić: Da, da.
Slobodan Mi­lošević: Ne­će da idu na Knin, jer ih je mnogo izginu­lo, ali hoće 
okolo da prođu.
Radovan Karadžić: Da, da, dobro. Sad će­mo mi.
Slobodan Mi­lošević: ... u JNA to njih ta­mo ne za­u­sta­vi. Ka­ko će da ih za­u­sta­vi 
sa oružjem ako ne­ma tu briga­du ...
Radovan Karadžić: Dobro, dogovore­no, sve će biti u re­du.
Slobodan Mi­lošević: Pa, mislim sad je, što se ka­že, rat je i ovo je jed­na stra­na.
Radovan Karadžić: Ne­ma nika­kvih proble­ma.
Slobodan Mi­lošević: Molim te, vodite o tome ra­ču­na.
Radovan Karadžić: Sa­mo da me broje­vi poslu­že, mislim da će to biti gotovo.
Slobodan Mi­lošević: Mora da te poslu­ži sve.
Radovan Karadžić: Hoće, hoće. Dobro. Hajde, ču­će­mo se. Ja­vite se opet.

(Kraj presret­nu­tog razgovora)

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Gospodine, da li ste prepoznali glasove 
dvojice ljudi koji razgovaraju?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da, razgovaraju Slobodan Milošević i Rado­
van Karadžić.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Razgovaraju o osobi po imenu Uzelac. 
Ko je to?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: General Nikola Uzelac, komandant Banjaluč­
kog korpusa, Nikola Uzelac, krupniji ...

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Možete li na osnovu konteksta da nam 
kažete kada se odigrao taj razgovor i šta se u to vreme dešavalo na terenu? 
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Pa sredinom leta 1991. godine, u julu mjese­
cu, znači pre početka avgusta. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: I šta se dešavalo u to vreme na terenu, 
a da je u tome učestvovao Uzelac, da je to bilo u vezi sa Kninom i Krajinom? 
Možete li da nam objasnite o čemu to njih dvojica razgovaraju?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: O prikupljanju ljudi za Banjalučki korpus.
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TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: A kako to znate? Šta ste sami primetili 
u to vreme?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Bio sam prisutan na jednom sastanku Kara­
džića i Uzelca. 

TUŽILAC UERC-RECLAF: Molim vas da pređemo na privatnu sednicu na 
trenutak.

(privatna sednica, odlukom Pretresnog veća otvorena za javnost)

sekretar: Sad smo na privatnoj sednici.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kakava je to bila vrsta sastanka? Gde 
ste se sastali, sa kime ste se sastali i o čemu se diskutovalo?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: To je bilo u junu mjesecu 1991. godine, ne 
mogu tačno dan da odredim. Karadžić je pozvao da dođem u Banja Luku u 
hotelu “Bosni” i tamo je bila veća grupa ljudi, aktivista iz SDS-a iz Bosanske 
Krajine i odatle smo otišli, ne znam tačno gde je bila Komanda Banjalučkog 
korpusa ili je Dom vojske čini mi se bila Komanda Banjalučkog korpusa, 
jedna nova zgrada, na sastanak kod Nikole Uzelca. Uzealc je bio načelnik, 
načalnik Štaba Banjalučkog korpusa. To je bio jedan, da kažem, društveno 
politički sastanak.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je na tom sastanku razgovarano o 
mobilizaciji ljudi u Banjalučki korpus?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Razgovarano je o podršci korpusu.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: I jeste li uspeli u mobilizaciji ljudi u Ba­
njalučki korpus?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Koliko znam to se radilo na teritoriji Bosanske 
Krajine i taj je proces bio u kontinuitetu. Najpre u formi dobrovoljaca, znači 
u to vreme su išli kao dobrovoljci, a kasnije je pojačavan, koliko sam čuo od 
ljudi sa tog prostora.Fo
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TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Gospodine, u ovom razgovoru go­
spodin Milošević spominje budući ‘’RAM’’. Da li znate šta je to? Šta je to 
‘’RAM’’?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Nisam čuo za ‘’RAM’’.

TUŽILAC UERC-RECLAF: Sada možemo nazad na otvorenu sednicu.

sekretar: Časni Sude, ponovo smo na otvorenoj sednici.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Sledeći presretnuti razgovor je iz tabu­
latora 40. Ne nameravam da ga slušamo, već sam samo obeležila neke de­
love. Prvi takav označeni deo je na strani 7 engleske verzije, zapravo na dnu 
te strane i nastavlja se na sledećoj. Možemo li da to stavimo na grafoskop? 
Gospodine, to je prvi označeni deo u srpskoj verziji. ‘’Radovan Karadžić: 
‘Uh, ovaj ministar odavde i naš zamenik su bili u Generalštabu. Neka vrsta 
dogovora je napravljena za policiju ... Nešto je postignuto, neka saglasnost 
da MUP i vojska zajedno održavaju red dole u dolini Neretve, a da se rezer­
visti smeste u Bileću i u Trebinje, u kasarne. Ja mislim da to nije loša ideja.’ 
Slobodan Milošević: ‘Pa nije loše, naročito u Trebinju nije loše. Nije ni u Bile­
ći.’ Radovan Karadžić: ‘Nije, blizu je to sve Neretve, a i ljudi će lakše spavati, 
biće u kasarni, to je ipak nešto drugo, znate.’ Slobodan Milošević: ‘To je sve 
u redu, ali gore je vrlo važno. Ono gore, Krajina, to je jako važno.’’’ Kraj. 
Gospodine, kao prvo, jeste li vi čuli ovaj razgovor tokom vaših razgovora u 
Tužilaštvu ovde u Hagu i ako jeste, jeste li prepoznali ko je govorio?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Jesam, slušao sam. Ovo je bio razgovor izme­
đu Karadžića i Miloševića. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Ovaj deo koji sam vam upravo pročita­
la, recite nam u kom se kontekstu vodi ovaj razgovor o Bileći i Trebinju, o 
dolini Neretve i o Krajini?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: U kontekstu mobilizacije i smiještaja rezervi­
sta iz Srbije na tom području.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Šta tačno mislite, možete li da budete 
malo konkretniji? Šta se tačno dešavalo u to vreme, odnosno možete li da 
nam prvo kažete u koje vreme je vođen ovaj razgovor?
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SVEDOK C-061 – ODGOVOR: U septembru 1991. godine je vođen, najvje­
rovatnije. Tada se dešavala masovna mobilizacija u Srbiji i rezervisti, mobilisa­
ni rezervisti su upućivani prema Krajini kroz Bosnu i Hercegovinu.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Dolina Neretve, da li je to jedna strate­
ški važna dolina kad je reč o Krajini?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Ne u vezi Krajine već, u vezi Dubrovnika i 
sučeljavanja nekakvih hrvatskih i srpskih teritorija u Bosni i Hercegovini, tako 
je to Karadžić objašnjavao.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Sada možemo da idemo na sledeći 
označeni deo. Za časni Sud, to je na strani broj 10, počinje pri sredini gde 
gospodin Milošević kaže: ‘’Pazi’’, a završava na sledećoj strani: ‘’Slobodan 
Milošević: ‘Pazi, možeš li osigurati normalan prelazak jedinica preko Bosne, 
ovih jedinica iz Srbije prema Krajini?’ Radovan Karadžić: ‘Prema Krajini?’ 
Slobodan Milošević: ‘Da.’ Radovan Karadžić: ‘Da. Mislim da ćemo to moći.’ 
Slobodan Milošević: ‘Skoncentriši se na to pitanje, jer mi je odgovor na to 
pitanje veoma bitan.’ Radovan Karadžić: ‘Mislim da ćemo moći, linijom Do­
boj pa tamo.’ Slobodan Milošević: ‘E pa to proveri i onda ćemo da vidimo, 
jer vidim da imaju problema ove, ovi ljudi da, da ...’ Radovan Karadžić: ‘Da 
ih prebace?’ Slobodan Milošević: ‘Da se prebace, pa čak da se prebace i le­
kovi, hrana.’ Radovan Karadžić: ‘Da, da.’ Slobodan Milošević: ‘Sve što treba 
pomoći, taj narod tamo ...’ Radovan Karadžić: ‘Mislim da ćemo moći to da 
obezbedimo. Neće tu da bude problema.’ Slobodan Milošević: ‘E to se ...’ 
Radovan Karadžić: ‘Jer neku liniju ćemo da obezbedimo pa ću da javim ...’ 
Slobodan Milošević: ‘Dobro, javi, ali javi sigurnim putem.’ Radovan Kara­
džić: ‘Da, da.’ Slobodan Milošević: ‘Važi.’ Radovan Karadžić: ‘Dobro, samo 
da znamo unapred. Pa meni je Torbica javio uveče u 00.00 da kreće u 4.00 
i onda sam ja ... Prvu kolonu smo mi obezbedili, a onda su četvorica zaluta­
la.’’’ Kraj. Da li znate kakvi su to bili konvoji, odnosno kolone iz Srbije kroz 
Bosnu prema Krajini? Da li znate za takve konvoje?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: To su bile brigade JNA.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Odakle su išli ti konvoji i u kom pravcu, 
u to vreme?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Brigade su dolazile, koliko ja znam, iz Vojvo­
dine, Šapca, Loznice i drugih krajeva. 
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TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: I kuda su išli? 
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Koliko ja znam, neke od tih jedinica su raspo­
rijeđene na Baniji i Kordunu, Lici, a neke drugdje.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: A odakle je vama to poznato? Kako vi 
znate takve stvari?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Imam, imao sam uvid sa terena.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Ovde se pominje i neki Torbavica. Da 
li znate ko je taj čovek koji se pominje u poslednjem odlomku koji sam pro­
čitala, Torbica tačnije?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: U ovom kontekstu, to bi mogao biti general 
Torbica.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: General kojih snaga i na kom položaju, 
da li znate?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: General JNA. Mislim da je bio komandant 
Užičkog korpusa, odnosno nekih jedinica koje su se nalazile u tom regionu.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Hvala. Sad možemo da prešemo na 
sledeći razgovor koji takođe ne želim da slušamo. Nalazi se u tabulatoru 15. 
Tu sam za svedoka označila markerom nekoliko odlomaka koji treba da se 
stave na grafoskop. Za Pretresno veće reći ću da počinje na strani 3 engle­
skog transkripta i pominje se Vejnans u sredini te strane, odmah posle reči 
Vejnans počinje taj odlomak: ‘’Radovan Karadžić: ‘U redu, šta tamo može da 
se uradi? Može li Jovica nešto da uradi?’ Slobodan Milošević: ‘Ne, ne može 
ništa.’ Radovan Karadžić: ‘Pošto tamo ima ove druge, ima ... Tamo on ima 
jaku opoziciju među ovim pametnijim ljudima.’ Slobodan Milošević: ‘Pravo 
da ti kažem, ja nisam više pametan šta s njima vredi razgovarati. Ja ne ... 
U kom svojstvu ja mogu da se zalažem za neku njihovu poziciju kada oni 
odbijaju da uopšte učestvuju u razgovoru?’ Radovan Karadžić: ‘Da, nevero­
vatno. A znate šta bi bilo dobro? Dobro bi bilo da Jovica pozove desetak, 
da dođe gore desetak pametnih ljudi. Mogu i ja da dođem na taj sastanak i 
da se neke stvari utvrde. Ne mogu tako da rade, je li? Slobodan Milošević: 
‘Apsolutno.’ Radovan Karadžić: ‘Ne mogu da se ... Treba da mu se nađe jaka 
opozicija koja će da ga prisiljava. Ne, koja će da ga skine. Kraj. Možemo li da 
pređemo na privatnu sednicu?

Fo
nd

 z
a 

hu
m

an
ita

rn
o 

pr
av

o



Petak, 22. novembar 2002. / Svedok C-061 (Milan Babić) 

FOND ZA HUMANITARNO PRAVO

427

(privatna sednica, odlukom Pretresnog veća otvorena za javnost)

sekretar: Sad smo na privatnoj sednici.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Gospodine, o kome oni govore?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: O meni.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Šta se u to vreme dešavalo? Već ste go­
vorili o nekim međunaradnim skupovima. Šta se tamo kritikovalo? Šta se to 
govorilo, pa da on ovde kaže da čak žele da ga razrešiti dužnosti? Skunuti, 
kako piše u tekstu.
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Počinjala je sa radom Konferencija o Jugosla­
viji u Hagu i na konferenciju su pozvane republike, predstavnici republika 
da ravnopravno učestvuju. Meni je ponuđeno kao predstavniku naroda u 
Krajini da učestvujem u toj konferenciji u podkomisiji za manjine. Ja sam in­
sistirao da budemo, predstavnici Krajine ravnopravni učesnici konferencije 
i preko, mislim Miloševića u Ženevi (Geneva) smo takve svoje stavove pred­
stavljali prema konferenciji. Tome se Milošević protivio.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je Jovica istinski pokušavo da utiče 
na situaciju u Krajini, da li je pokušavao da sam kontaktira, da li je pokušavao 
da vas skine? Ili da vas nekako skine sa položaja?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Preko skupštine, organizacije skupštine i kam­
panje da sam izdajnik. O tome sam već govorio u vezi jednog sastanka kod 
predsjednika Miloševića koji je bio pripremni sastanak za odlazak u Hag, 
odnosno u Pariz (Paris).

TUŽILAC UERC-RECLAF: Da, hvala, možemo da se vratimo na otvorenu 
sednicu.

sekretar: Časni Sude, ponovo smo na otvorenoj sednici.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Zaboravila sam da vas pitam da li ste 
preslušali celu traku tokom vaših razgovora u Tužilaštvu?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da.

Fo
nd

 z
a 

hu
m

an
ita

rn
o 

pr
av

o



SUĐENJE SLOBODANU MILOŠEVIĆU / TRANSKRIPTI

FOND ZA HUMANITARNO PRAVO

428

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste prepoznali glasove gospodina 
Miloševića i gospodina Karadžića?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da, preslušao sam celu traku. I, da, prepo­
znao sam njihove glasove.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Otprilike u koje vreme je vođen ovaj 
razgovor?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Vođen je negde oko 8. oktobra 1991. godi­
ne.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Sada bih htela da pređemo na razgovor 
pod tabulatorom 42. Ne treba da ga slušamo, za svedoka sam markerom 
označila dva dela. Sad ćemo to da pogledamo. Upravo mi kažu da nije ozna­
čeno, ali je lako da se nađe. Časni Sude, to je na prvoj strani, na dnu prve 
strane poslednje dve rečenice. Mislim da to i kod vas treba da bude na prvoj 
strani. Videćete ako stavite prvu stranu prevoda na grafoskop. Pre svega, mo­
ram da vas pitam da li ste čuli ovu traku i da li ste prepoznali glasove?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Jesam.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Citiram sa prve strane: ‘’Slobodan Mi­
lošević: ‘Da, tako izgleda. Znaš, on hoće potpuno, on hoće nekakav suve­
renitet i nezavisnost kao, ova, kao Makedonija, jebo te Bog ...’ Radovan 
Karadžić: ‘Pa neverovatno je to. Pa kako će narod tamo odgovoriti? Sutra 
ima tu u ‘’Sava centru’’ veliki skup Crnogoraca ...’’’ Kraj citata. Da li ste, ako 
pogledate ovaj citat, da li ste u stanju da nam kažete o kom se to sastanku 
u ‘’Sava centru’’ radi? Znate li ko je to želeo potpuni suverenitet? O čemu 
se ovde radi?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Radi se o kritici Momira Bulatovića i kam­
panji koju je Milošević vodio protiv njega, da promijeni svoj stav sa Haške 
konferencije u vezi prihvatanja Karingtonovog plana (Carrington Plan) za 
Jugoslaviju. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kako vi to znate, kako znate da je go­
spodin Milošević pokrenuo kampanju da bi promenio Bulatovićev stav? Ka­
ko vam je to poznato?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Lično sam čuo od Miloševića.
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TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je to ista ona prilika o kojoj ste 
ranije govorili, kada se on žalio na Bulatovića?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Tako je, 20. oktobra 1991. godine.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Šta je on, zapravo, rekao?

SUDIJA MEJ: Izvolite, gospodine Tapuškoviću.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ: Mislim da se mora voditi računa o tome da 
se ne može tumačiti nešto šta nije sadržano u ovim razgovorima. Ako ovde 
nema imena koje spominje gospodin svedok, onda on ne može da navodi 
imena koja se ovde uopšte ne spominju. On ne može da tumači kontekst 
onoga šta ovde stoji. Ja smatram da bi tako bilo ispravno. Prepoznao je gla­
sove, ali ne može da tumači ono o čemu ovde imamo dovoljno podataka. A 
pogotovu ne može da spominje imena koja ne postoje u ovom tekstu.

SUDIJA MEJ: On kaže da postoje. Pitam se da li nam ovo zapravo nečemu 
služi, pošto smo već čuli svedočenje o ovome? Da li hoćete da se pozovete 
na neke druge odlomke?

TUŽILAC UERC-RECLAF: Da, časni Sude, zapravo ovaj svedok je rekao da je 
ovo vezano za skup u ‘’Sava centru’’, skup Crnogoraca i zaključio je da se ra­
di upravo o onoj osobi koju je on imenovao. Htela bih još jedan deo odavde 
da pogledamo, a to je na strani 5.

SUDIJA KVON: Mislim da smo već čuli stranu 5. 

SUDIJA MEJ: Da, meni je ovo označeno.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Zaista? U redu, nisam znala da smo ovo 
već prošli. Hvala vam puno. Sledeći razgovor je pod tabulatorom 44. Tako­
đe ćemo samo da ga pogledamo, nećemo da ga preslušavamo. Htela bih da 
svedoku predočim jedan deo. Pre svega, da li ste slušali ovaj razgovor tokom 
vaših razgovora u Tužilaštvu i da li ste prepoznali glasove?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Jesam, prepoznao sam glasove Karadžića i 
Miloševića. 
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TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Na prvoj strani imamo označena tri 
različita dela: ‘’Slobodan Milošević: ‘Pa juče su mi oni izneli karte i fi­no su 
uneli celu Istočnu Slavoniju. Zapadnu Slavoniju su uneli delimično, kao ostr­
vo koje bi kompletno pokrile snage Ujedinjenih nacija (United Nations). I 
onda Krajinu bez Knina, bez Knina, bez Obrovca, Benkovca, Donjeg Lapca 
...’’ Kraj. Kad gledate ovaj citat, da li biste mogli da odredite kada se odvijao 
ovaj razgovor i na koje karte misli gospodin Milošević kada ovo kaže? O ko­
jim se kartama razgovaralo u to vreme?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Razgovaralo se od 21. novembra 1991. godi­
ne pa nadalje, znači krajem novembra, a ovo se odnosilo na karte Vens-Ove­
novog plana (Vance-Owen Plan).

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da. Mislim da ostatak teksta govori 
sam za sebe, ne moramo to da razmatramo sa svedokom. Pretresno veće 
će da vidi koji su odlomci označeni, a svedok je već opisao o čemu se u to 
vreme razgovaralo i sa kim. Sledeći razgovor je pod tabulatorom 45. Go­
spodine, da li ste vi slušali ovu traku? Izvinjavam se, moraćemo zapravo da 
uđemo na privatnu sednicu zbog ovog razgovora.

(privatna sednica, odlukom Pretresnog veća otvorena za javnost)

sekretar: Sad smo na privatnoj sednici.

TUŽILAC UERC-RECLAV – PITANJE: Da li ste vi preslušali nekoliko traka na 
kojima se čuje kako Radovan Karadžić i Slobodan Milošević kritikuju vaš stav 
na međunaradnim pregovorima, bilo da se radi o Karingtonovom planu ili 
o Vensovom planu i da li je ovaj razgovor jedan od tih?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Jesam i ovaj razgovor je jedan od tih.

TUŽILAC UERC-RECLAV – PITANJE: Mislim da je to sve šta nam treba u vezi 
sa tim razgovorom jer je svedok o ovome već dovoljno govorio. Ovo mora 
da bude pod pečatom, časni Sude. Poslednji razgovor u ovom kontekstu je 
pod tabulatorom 50, ja sam tu označila dva dela.Fo
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SUDIJA KVON: Izvinjavam se, gospođo Uerc-Reclaf. Razlog zbog koga do­
kument pod tabulatorom 45 treba da bude pod pečatom je što se pominje 
ovaj svedok, je l’ tako?

TUŽILAC UERC-RECLAF: Jeste.

SUDIJA KVON: A šta ćemo onda sa dokumentom pod brojem 44? Sa tim 
razgovorom? Zato što ima i prethodih odlomaka koje ste vi pročitali, a da 
se u njima pominje svedok.

TUŽILAC UERC-RECLAF: Sad kad malo bolje razmislim, nije neophodno da 
ovo bude pod pečatom. Niko ne može iz samog dokumenta da odredi ko je 
ovaj svedok, niko ne može ništa da odredi. Tako da nam nije potrebano da 
brišemo imena i cele odlomke gde se pominju imena niti je potrebno da bu­
de pod pečatom. U razgovoru pod tabulatorom 50, ja sam označila jedan 
deo na strani 5 na engleskom, on se nalazi u sredini strane ...

SUDIJA KVON: Da li još uvek treba da budemo na privatnoj sednici?
	  
TUŽILAC UERC-RECLAF: Ne, ne moramo.

sekretar: Časni Sude, ponovo smo na otvorenoj sednici.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Gospodine svedoče, ovo je tabulator 
50, prvi označeni deo. Pre svega, da li ste ranije slušali ovaj razgovor?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Jesam. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste prepoznali glasove.?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da, jesam, Karadžića i Dobrice Ćosića. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: U ovom označenom delu gospodin Ka­
radžić pominje ekološke i kartografske podatke i kaže ‘’ i pravi najpošteniju 
varijantu po kojoj mi imamo 61,3 posto zemlje’’, a zatim oni dalje razgova­
raju o tim ciframa. Da li su zaista gospodin Karadžić i drugi vodili takve raz­
govore, da li su imali neke prepirke o tome koje teritorije treba da budu pod 
srpskom kontrolom? Da li je on iznosio neke argumente sa tim u vezi?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Ja znam za razgovore sa predstavnicima Fra­
nje Tuđmana i hrvatske vlade, između njih i Karadžića i vlasti Republike 
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Srpske, a znam i za jedan razgovor koji sam već pominjao, kod Slobodana 
Miloševića, u ovom kontekstu.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da, a sledeći odlomak koji sam označila 
je na strani 12, na početku strane 12. Gospodin Ćosić i gospodin Karadžić 
razgovaraju o uklanjanju jedne osobe. Časni Sude, moramo da idemo na 
privatnu sednicu zbog ovoga. 

(privatna sednica, odlukom Pretresnog veća otvorena za javnost)

sekretar: Sad smo na privatnoj sednici.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: U ovom delu, da li govore o vašem 
smenjivanju?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li znate kad se vodio taj razgovor, 
da li možete da odredite u koje je to vreme bilo? Jer kaže ovde “Ako ga sklo­
ne sutra ...
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da, dan prije 16. februara 1992. godine. 

TUŽILAC UERC-RECLAF: To bi trebalo da bude dovoljno, sad možemo da 
se vratimo na otvorenu sednicu.

sekretar: Časni Sude, ponovo smo na otvorenoj sednici.

TUŽILAC UERC-RECLAF: Časni Sude, sledeću seriju presretnutih razgovora 
takođe nećemo da slušamo. Ne želim ni da detaljno razgovaramo o njima 
sa svedokom. Ja ću samo da mu postavim nekoliko opštih pitanja o razgovo­
rima koje je čuo u određenom kontekstu. On govori samo o manjem broju 
glasova koji se čuju na ovim trakama i objašnjava na koji način prepoznaje 
te glasove. Ovo je zbog toga što je on zapravo dao jednu izjavu o tome, u 
vezi sa svim tim presretnutim razgovorima i naznačio je koje glasove prepo­
znaje, a koje ne. 

SUDIJA MEJ: O tome možemo da razgovaramo posle pauze.
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TUŽILAC UERC-RECLAF: Hvala. 

SUDIJA MEJ: Sad smo na strani 64, paragraf 319. Da li je tako? Možemo da 
nastavimo posle pauze. Pauza od 20 minuta.

(pauza)

SUDIJA MEJ: Izvolite. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Uz pomoć poslužitelja, ukratko bih 
predstavila svedoku transkripte presretnutih razgovora broj 23 i 25 i tabula­
tor 2. Prvi od njih je presretnuti razgovor između Karadžića i Grahovca od 
24. juna 1991. godine, drugi je razgovor Karadžića i Vukića koji se odvijao 
istog dana, a treći je razgovor koji su Karadžić i Milošević vodili 9. jula 1991. 
godine. Svedoče, da li ste imali priliku da preslušate ova tri razgovora?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da.

SUDIJA MEJ: Izvolite.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Tabulator 2? Kod mene je u tabulatoru 2 razgovor 
Vukić - Karadžić, tabulator 3 Karadžić - Ćosić. Ja ne znam u čemu je stvar 
...

SUDIJA MEJ: Idemo prvo na tabulator 2, Karadžić i Ćosić. 23, je li to bio 
sledeći?

TUŽILAC UERC-RECLAF: To su tabulatori broj 23, 25 i 2. Broj 2 je razgovor 
između Karadžića i Miloševića od 9. jula 1991. godine.

SUDIJA MEJ: Da, našao sam to. Idemo dalje. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Koliko vam je dobro poznat glas gospo­
dina Grahovca? Da li vam je poznat njegov glas?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Jeste, često smo razgovarali.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: A ova druga osoba, Vukić, da li znate 
ko je to? Mislim na razgovor Karadžić - Vukić?
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SVEDOK C-061 – ODGOVOR: To je doktor Vukić iz Banja Luke, predsjednik 
opštinskog odbora SDS-a u Banja Luci.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li vam je poznat njegov glas?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Nisam siguran, nisam baš siguran u njegov 
glas. 

TUŽILAC UERC-RECLAF: Molim da idemo na privatnu sednicu zbog jednog 
pitanja. 

(privatna sednica, odlukom Pretresnog veća otvorena za javnost)

sekretar: Sad smo na privatnoj sednici.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: U ova tri razgovora koja su vodili ti lju­
di, da li su oni vas kritovali zbog vašeg stava o ujedinjnju dve krajnje? Da li 
je to tema ta tri razgovora?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da, oni su me svi kritkovali, Milošević i Ka­
radžić.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Dobro. Ali da li se u tim razgovorima 
govoi o vašim potezima u vezi sa ujedinjenjem dve krajine?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Jeste. Tako je.

TUŽILAC UERC-RECLAF: Sada možemo da se vratimo na javnu sednicu.

sekretar: Časni Sude, na otvorenoj smo sednici.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Prošlog dana ste pomenuli da se kriti­
kovalo ujedinjenje dveju Krajina, kasnije je gospodin Karadžić i sam radio na 
tome. I zato bih zato želela da pogledate ovaj dokaz, to je tabulator 107 do­
kaznog predmeta 352. Dakle molim vas da potvrdite taj dokument, to je pri­
jedorska Deklaracija o ujedinjenju RSK i RS od 31. oktobra 1992. godine.
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Tako je. 
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TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: U redu, a sada idemo na presretnute 
razgovore. Časni Sude, za vašu orijentaciju, ova tri presretnuta razgovora 
koja smo upravo spomenuli u vezi sa pitanjem ujedinjenja i ovaj dokazni 
predmet, to je paragraf 163 sažetka svedočenja ovog svedoka. A sada se vra­
ćamo na 319 gde se spominje mnogo presretnutih razgovora. Kada je reč o 
presretnutim razgovorima iz ovog dokaznog predmeta, želela bih svedoku 
samo na kratko da pokažem tabulator 4 i tabulator 5. Gospodine, ova dva 
presretnuta razgovora za koje nam datum nije poznat, u oba ova razgovora 
spominje se referendum u Bosni. Možete li da nam kažete, imajući u vidu 
njihov sadržaj, u koje vreme su vođeni ti razgovori?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Početak novembra ili kraj oktobra. Krajem 
novembra vjerovatnije, 1991. godine, nakon završenog referenduma koji 
su poslanici dela Skupštine Bosne i Hercegovine srpske nacionalnosti i SDS 
Bosne i Hercegovine sproveli na teritoriji Bosne i Hercegovine.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Hvala. Ne želim ostale dokazne pred­
mete da pokazujem svedoku, osim ovog kog sam spomenula. Još nismo spo­
minjali glasove tih ljudi i imena. Gospodine, da li ste slušali jedan presretnuti 
razgovor između Karadžića i Božidara Vučurevića, to je tabulator 32?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da, jesam.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li vam je poznat glas gospodina 
Vučurevića?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da, iako sam se sa njim sreo samo jednom ili 
možda dva, tri puta, ali slušao sam ga, njegove govore. Imao je tako karak­
terističan glas da se mora prepoznati. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Šta je karakteristično u vezi sa glasom 
gospodina Vučurevića?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Intonacija, dubina, način govora, akcenat, 
vrlo specifi­čan glas. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Koju vrstu akcenta on ima?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Hercegovački.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Imamo ovde i presretnute razgovore, 
to je tabulator 41, razgovor između Karadžića i Jovića. Želela bih da mi ka­
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žete koliko vam je dobro poznat glas gospodina Jovića kao i da li možete da 
ga prepoznate?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da, dobro mi je poznat.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Koliko dobro?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Iz mnogo ličnih susreta sa njim poznat mi 
je vrlo dobro.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Imamo tu jedan presretnuti razgovor 
pod tabulatorom 46. To je razgovor između gospodina Karadžića i gospođe 
Plavšić, Biljane Plavšić. Da li ste preslušali i taj razgovor i da li ste prepoznali 
glasove?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Jesam i prepoznao sam glasove i Karadžića 
i Plavšićke.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Koliko su vam dobro, koliko vam je do­
bro poznat glas gospođe Plavšić i odakle?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Često sam se sretao lično sa njom. 

TUŽILAC UERC-RECLAF: Časni Sude, mislim da ne moram sve druge pre­
sretnute razgovore sa Karadžićem da dajem ovom svedoku, mislim da to 
može da se prihvati u obliku deklaracije zato što ne moramo da razgovara­
mo o sadržaju tih razgovora. 

SUDIJA MEJ: Naravno, a na Pretresnom veću je da odluči da li će ti razgovo­
ri da se uvrste u spis ili ne, ali ćemo ih označiti za identifi­kaciju. I, naravno, 
nema potrebe da ovaj svedok prolazi kroz sve to. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Hvala, časni Sude. Sada ću da nastavim 
sa paragrafom 320 iz sažetka svedočenja. Prelazimo na vojne formacije na 
terenu SAO Krajine, konkretno u područjima gde su, prema navodima iz op­
tužnice, počinjeni zločini, mislim na optužnicu protiv gospodina Miloševića. 
Severni deo SAO Krajine, a posebno predeo Kostajnice i Korenice, da li je 
to područje spadalo u Petu vojnu oblast JNA koja je svoju komandu imala 
u Zagrebu?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Jeste, tako je.
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TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Ko je bio komandant Pete vojne obla­
sti?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Ne znam tačno, mislim general Rašeta. On je 
bio, čini mi se, da li komandant ili zamjenik komandanta.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Koji korpusi JNA su bili na tom područ­
ju?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Zagrebački korpus i Riječki korpus.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kad je reč o Riječkom korpusu, da li je 
on takođe spadao u Petu vojnu oblast?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Mislim da jeste. Oni su bili između Vojne po­
morske oblasti i Pete oblasti, mislim da su bili Peta oblast. Nisam siguran u 
potpunosti da li su bili Peta oblast ili Vojna pomorska oblast.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kada govorimo o području Kostajnice i 
Korenice, da li je tamo bilo nekih kasarni i ako jeste, gde su bile?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Ja znam za garnizon JNA u Petrinji, garnizon 
JNA u Karlovcima i vojni poligon, artiljerijski vojni poligon pored Slunja.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li znate ko je bio komandant tog 
artiljerijskog poligona u Slunju za vreme događaja o kojima govorimo, znači 
leto i jesen 1991. godine?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Ja znam za pukovnika Čedomira Bulata.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: A odakle ga znate, kako znate koji je 
njegov položaj?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Znam, rekao mi je predsjednik opštine Slunj 
krajem novembra 1991. godine da je pukovnik Čedomir Bulat zauzeo Slunj 
koji je dotle bio pod kontrolom snaga Vlade Hrvatske.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je gospodin Bulat bio ofi­cir JNA i 
ako jeste koji je čin imao?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Tako je, bio je pukovnik.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Ko je bio komandant u Petrinji?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Određeno vreme je bio Slobodan Tarbuk, 
pukovnik.
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TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Koje je to vreme bilo kad je on bio ko­
mandant?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: U vrijeme borbi, 1991. godine.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Južni deo SAO Krajine u kom se nalaze 
Knin i Benkovac, da li je to bio deo Vojno-pomorske oblasti sa sedištem u 
Splitu?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Tako je.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Ko je bio komandant te Vojno-pomor­
ske oblasti?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Admiral Mile Kandić.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Koji korpus JNA je pokrivao to područ­
je?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Deveti korpus JNA, Kninski korpus.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Već ste spomenuli generala Vukovića i 
rekli ste da je on bio komandant. Od kog vremena je on bio komandant?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Negdje od polovine septembra 1991. godi­
ne ili nešto prije toga.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li znate kako je komandant Knin­
skog korpusa primao naređenja, da li su ta naređenja dolazila putem Splita 
ili na neki drugi način?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: General Vuković je dobijao naređenja iz Ge­
neralštaba u Beogradu.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kako to znate? Ako je potrebno mo­
žemo da pređemo na privatnu sednicu. Privatna sednica, molim privatnu 
sednicu, časni Sude.

(privatna sednica, odlukom Pretresnog veća otvorena za javnost)

sekretar: Sad smo na privatnoj sednici.
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TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Sada smo na privatnoj sednici. Kako 
znate da je gospodin Vuković dobijao naređenja direktno od Generalštaba?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Znam iz tri podatka. Prvi je bio da je primio 
dužnost po hitnom postupku od saveznog sekretara Veljka Kadijevića i tako 
došao u Knin. Drugi podatka, znam lično mi je rekao. Kao i ovo prethodno. 
Da je dobio naređenje o pokretanju trupa korpusa početkom oktobra 1991. 
godine. I treće da je negde oko 10. oktobra kao svoju Vrhovnu komandu 
imenovao Generalštab Vojske Jugoslavije ili Jugoslovneske narodne armije, 
valjda. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je Kninski korpus takođe direktno 
odgovorao Beogradu? Da li to znate?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da. Imao sam priliku da slušam razgovor 
između generala Adžiča i pukovnika Ratka Mladića. Početkom septembra 
1991. godine, Mladić mi je pustio traku tog razgovora gde ga Adžić kritikuje 
zašto su bez naređenja zauzeli Maslenički most. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kakve su bile okolnosti, zašto je on va­
ma pustio tu traku? Koji je bio razlog da on to uradi?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Razlog bi bio sledeći. Naime, u to vreme ko­
madant Kninskog korpusa bio je general Špiro Ninković. Pukovnik Mladić i 
još neki ofi­ciri iz korpusa su mimo znanja gerala Špire Ninkovića izveli akciju 
zauzimanja Masleničkog mosta. General Adžić je za tu akciju kaznio Špiru 
Ninkovića, jer ga je smijenio sa tog položaja i kritikovao je Mladića zašto su 
to učinili. I Mladić me je pozvao da mi pokaže razgovore, da mi kaže to i 
pitao je da li ja znam preko političkih linija nešto više o tom odnosu, stavu u  
Beogradu. Na šta sam mu ja rekao da ne znam. Tako se razgovor završio.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je pukovnik Kasum nešto rekao 
o zavisnosti ili nezavisnosti, potezima upućenim iz Beograda Kninskom kor­
pusu? 
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Tako je u oktobru mesecu 1991. godine ko­
mentarisao je... Ne mogu da se sjetim tačnog koji konkretni događaj. Rekao 
je sledeće: ‘’Da se u Generalštabu u Beogradu vodi operativna karta i da se 
nijedan tenk na terenu ne može pomjeriti bez odobrenja Generalštaba u 
Beogadu’’. 
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TUŽILAC UERC-RECLAF: Mislim da možemo da se vratimo na javnu sedni­
cu. 
 
sekretar: Časni Sude, na otvorenoj smo sednici.

SUDIJA KVON: Gospođo Uerc-Reclaf, po mom mišljenju bilo bi od velike po­
moći ako biste napravili neku tabelu, šemu onoga šta je ovaj svedok govorio 
u vezi sa vojnim formacijama JNA. Možda bi to mogao da bude dijagram 
komandnog lanca ili vojnih formacija koji biste mogli da napravite pre nego 
što ovaj svedok ode, kako bi on to mogao da potvrdi.

TUŽILAC UERC-RECLAF: Da, časni Sude, mi to možemo da uradimo, ali 
nisam sigurna da to možemo da uradimo do ponedeljka. Pokušaćemo sve 
što možemo, ali recite nam, da li bi to bilo moguće da se uradi putem do­
datnog ispitivanja? Ukoliko bude potrebno dodatno ispitivanje, da li biste to 
dozvolili? Tu se radi o jednoj dosta složenoj stvari.

SUDIJA KVON: Da, da, kako god, šta vam je god praktično.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Hvala. Gospodine, već smo razgovarali 
o formiranju Teritorijalne odbrane i o problemima koji su postojali u vezi s 
tim. Kada je reč o formacijama na terenu, želim sada da pokažem još neko­
liko dodatnih dokumenata o kojima do sada još nismo govorili. Prvi je tabu­
lator 112, fascikla 352. Dakle, kad je reč o Teritorijalnoj odbrani i Republici 
Srpskoj Krajini, odnosno vojsci RSK, imam ovde dokument koji dolazi iz Ge­
neralštaba Vojske Jugoslavije, iz Personalne uprave, datum je 29. april 1994. 
godine, upućeno isturenom odelenju RSK u Beogradu. Tema je privremeno 
upućivanje na rad civilnih lica. Želim da mi kažete gde se nalazilo istureno 
odelenje vojske RSK. Da li znate gde je to bilo?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: To je bilo prijedstavništvo RSK u Beogradu, 
to istureno odjelenje Ministarstva odbrane RSK.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Molim vas da pogledate taj dokument, 
da pogledate zaglavlje, potpis i pečat. Možete li da nam kažete nešto o 
autentičnosti ovog dokumenta?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Na osnovu zaglavlja i pečata mogu reći da je 
autentičan i to potvrđuje sljedeći dokument.
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TUŽILAC UERC-RECLAF: Znači tu imamo još jedan dokument. Časni Sude, 
to je, u stvari, tabulator 113.

SVEDOK C-061: To je drugi list ovog dokumenta.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da, vidim, izvinjavam se. Da, tu imamo 
još jednu stranicu. Šta potvrđuje ta druga stranica?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Potvrđuje autentičnost ovog dokumenta o 
kom govorimo, njegov sadržaj i potpisnik.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste ova dva dokumenta vi predali 
Tužilaštvu tokom vašeg razgovora ovde u Hagu?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Jesam. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Ko je Dušan Zorić?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Načelnik Personalne uprave Generalštaba 
Vojske Jugoslavije.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li se ovim dokumentom određuje 
premeštanje ljudi iz vojske RSK u Vojsku Jugoslavije?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Tako je.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Koje su to osobe?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: U dokumentu pod 3, pod brojem 3.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: To je, znači, Dijana Kovačević. Da li je 
to osoba koja je radila za RSK, a onda je premeštena u Vojsku Jugoslavije?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Tako je.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li su vlasti u vojsci RSK bile pitane, 
da li ih je neko pitao kad su se dešavala takva premeštanja ili su to one jed­
nostavno morale da prihvate?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Prihvatale su ili po dogovoru.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Ali ja vas pitam da li je njih neko pre 
pitao? Kad su se takvi transferi dešavali, da li su pitane vlasti u vojsci RSK?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Ne.
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TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je neko konsultovao vojsku RSK?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Ne, to je išlo po naredbi, pa je onda ta osoba 
obavještavana. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Sada molim sudskog poslužitelja da 
svedoku da tabulator 113. Ne, on to već ima, u redu. Gospodine, ovo je 
dokument koji je uputila komanda 18. korpusa i to 17. marta 1994. godi­
ne, a kojim se reguliše status vojnih obveznika. Ovaj dokument potpisao je 
pukovnik Lazo Babić i nosi pečat Vojne pošte u Okučanima. Ako pogledate 
ovaj dokument, ako pogledate zaglavlje, potpis i pečat, možete li da kažete 
da se radi o autentičnom dokumentu?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Tako je, nema potpisa, ali ima ime. Upisano 
je ime, autentični pečat i zaglavlje i taj je čovjek u toj funkciji tamo posto­
jao.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Tabulator 11 ...

SUDIJA MEJ: Da li ste nešto želeli da kažete, gospodine Miloševiću? Nismo 
vas čuli.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Kažem, tabulator 11 u kom bajnderu? U ovome 
nije.

SUDIJA MEJ: To je dokument 352, bajnder 352, a tabulator je 111.

TUŽILAC UERC-RECLAF: Ne, 113.

SUDIJA MEJ: Izvinjavam se. Tabulator 113, u bajnderu 352. Pričekajmo da 
optuženi to pronađe. Izvolite.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Gospodine, ovaj dokument govori o 
statusu vojnih obveznika i to obveznika iz Savezne Republike Jugoslavije. Da 
li je bilo vojnih obveznika iz Savezne Republike Jugoslavije koji su svoj vojni 
rok služili u vojsci RSK?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Bilo je. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je to bila uobičajena praksa da re­
gruti iz Savezne Republike Jugoslavije služe vojni rok u vojsci RSK?
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SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da i obrnuto.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: I da li je važilo i obrnuto?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da i obrnuto.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: U kom vremenskom periodu se to deša­
valo, kada je to bila uobičajena praksa?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Sve vrijeme postojanja Republike Srpske Kra­
jine.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: A kako je to bilo organizovano?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Preko nadležnih uprava Vojske Jugoslavije i 
vojske Republike Srpske Krajine, odnosno preko uprave Vojske Jugoslavije 
koja je bila nadležna za to.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Želim da svedoku pokažemo još jedan 
dokazni predmet. To je tabulator 152 iz istog bajndera dokumenata. To je 
naređenje koje je uputio general-pukovnik Života Panić. Ja sada dobijam 
francuski prevod, ali nije bitno. Gospodine, ako pogledate zaglavlje i pečat i 
potpis, možete li nešto da nam kažete o autentičnosti ovog dokumenta?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Dokument je autentičan, s tim što ja ne pre­
poznajem potpis Živote Panića. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je on bio na položaju koji se navo­
di u dokumentu, to jest načelnik Generalštaba Vojske Jugoslavije u to vreme, 
znači 27. januara 1993. godine?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Jeste.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li se u tom dokumentu takođe go­
vori o prihvatu i upućivanju vojnih obveznika u vojsku Republike Srpske 
Krajine?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Tako je.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Gospodine, juče ste spomenuli da Voj­
ska RSK nije bila nezavisna vojska. Isto tako ste rekli da je gospodin Milošević 
imenovao ofi­cire na vodećim položajima u toj vojsci. Kad ste to rekli, da li 
ste mislili da kažete da je on službeno imenovao te ofi­cire? Objasnite nam 
na koji je način on postizao ta imenovanja.
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SVEDOK C-061 – ODGOVOR: On je to stvarno odlučivao, a službeno su to 
sprovodili nadležni organi, kao što je Generalštab Vojske Jugoslavije i Pred­
sjedništvo dok je bila SFRJ, odnosno Vrhovni savjet odbrane dok je bila SRJ.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: A sada kad govorimo o materijalno teh­
ničkim sredstvima želim da pogledate dokazni predmet 352 ...

SUDIJA ROBINSON: Gospođo Uerc-Reclaf, pre nego što nastavite, želim da 
pitam svedoka da li može da navede neke primere ofi­cira koje je na takav 
način imenovao gospodin Milošević.

SVEDOK C-061: Milu Mrkšića, na primjer, poslednjeg komandanta. Pardon, 
ja nisam rekao sve ofi­cire. Znači, ofi­cijelno su to sprovodili i organi Republike 
Srpske Krajine i nadležne službe Vojske Jugoslavije. Jedan primjer je general 
Mile Mrkšić.

SUDIJA ROBINSON: Šta mislite kad kažete da su to zvanično potvrđivale 
odgovarajuće vlasti, a da je on odlučio o imenovanju? Objasnite to.

SVEDOK C-061: On je stvarno odlučivao, znači faktički, stvarno je on odlu­
čivao ko će da bude komandant, a vlasti su to papirnato potvrđivale, znači 
samo proceduralno.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Časni Sude, mi smo o tome već razgo­
varali. Razgovarali smo o ovoj i još nekoliko sličnih situacija kada smo prošli 
kroz sastanke sa gospodinom Miloševićem i svedok je dao neke primere 
slučajeva kada se o takvim pitanjima raspravljalo i odlučivalo. Gospodine, 
molim vas da u vezi sa materijalno-tehničkim sredstvima pogledate doku­
ment pod tabulatorom 153. To je molba Ministarstva odbrane RSK od 8. 
aprila 1993. godine upućena načelniku Generalštaba Vojske Jugoslavije. Tu 
se traže rakete tipa ‘’Orkan’’ i neke druge rakete, dokument je potpisao za­
menik ministra potpukovnik Duško Babić. Želela bih da nam komentarišete 
autentičnost ovog dokumenta. Pogledajte zaglavlje, pečat i potpis. 
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da, autentičan je, s tim što ja ne mogu pre­
poznati potpis. Sve ostalo je autentično.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je vojska RSK dobijala rakete ‘’Or­
kan’’ ili rakete na navođenje od Vojske Jugoslavije? Da li to znate?
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SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Dobijala je. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kako ste vi za to saznali?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Pa znam za ‘’Orkan’’, znam od ljudi koji su 
upravljali ‘’Orkanom’’ ili su imali veze sa tim, a čuo sam i za ove druge ra­
kete.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Uz pomoć poslužitelja sad bih htela da 
predočim svedoku dokazni predmet 157, tačnije dokument pod tabulato­
rom 157 u istom dokaznom predmetu. Radi se o naredbi komandanta Mila­
na Čeleketića, pukovnika Milana Čeleketića od 23. decembra 1993. godine. 
To je jedno naređenje o načinu dobijanja i obezbeđivanja materijalno-teh­
ničkih sredstava od Vojske SRJ. Tu piše: ‘’Zahtevi Vojsci Jugoslavije za dopu­
nu materijalno-tehničkih sredstava treba direktno da se šalju komandi Prve 
oblasti. Izričito zabranjujem potčinjenim komandama i pojedincima da se za 
obezbeđenje materijalno-tehničkih sredstava direktno obraćaju Generalšta­
bu Vojske Jugoslavije ili jedinicama Vojske Jugoslavije’’. Da li je u to vreme, u 
decembru 1993. godine, bila praksa da se jedinice obraćaju direktno Vojsci 
Jugoslavije? Da li je to bila svrha ovog naređenja, da se prekine sa takvom 
praksom? Da li znate?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Ja sam čuo da je bilo haotično stanje u vojsci 
Republike Srpske Krajine u to vreme i da je to, ova praksa, rezultat toga. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Sad bih htela da predočim svedoku 
dokument pod tabulatorom 155 istog dokaznog predmeta. To je trebova­
nje materijala koji je potreban za formiranje pomorske flote, datum je 19. 
septembar. Mesto za godinu nije popunjeno, ali pominje se sastanak održan 
9. septembra 1994. godine. Gospodine, pre svega vezano za autentičnost 
ovog dokumenta, da li prepoznajete zaglavlje, pečat i potpis generala Če­
leketića?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da, zaglavlje i pečat. Čeleketić je u to vrijeme 
bio komandant.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li znate nešto o nekom sastanku koji 
je održan 9. septembra 1994. godine, vezano za rečnu ratnu flotilu? Da li 
vam je poznat taj sastanak koji se ovde pominje u dokumentu?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Nije.
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TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li znate da li je zaista u to vreme bila 
formirana i opremljena neka rečna ratna flotila?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Ne znam ništa o tome.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Sledeći dokument je pod tabulatorom 
156. To je pismo iz kabineta predsednika RSK, upućeno predsedniku Repu­
blike Srbije. Ako pogledate zaglavlje, pečat i potpis, da li je ovo potpis Gora­
na Hadžića i da li je to pečat koji se koristio u to vreme?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Jeste pečat, a potpis liči, ali nisam siguran.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: U ovom pismu gospodin Hadžić traži 
popunu vojske, naročito mlađim ofi­cirima koji vrše dužnosti komandanata 
kao i vojne tužioce i sudije. Da li znate da je ovakav zahtev upućen u to 
vreme?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Ne znam za zahtjev, ali znam da su u ovo 
vrijeme, iza ovog vrijemena ljudi došli, da su došli ofi­ciri da formiraju vojne 
sudove i vojna tužilaštva, došao je čovjek.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: I konačno, pod tabulatorom 159 ima­
mo izveštaj Ministarstva odbrane RSK, datum je 7. februar 1995. godine. 
Radi se o materijalno-tehničkoj podršci iz SRJ i Republike Srbije. Da li znate 
za ovaj izveštaj i možete li nešto da kažete o njegovoj autentičnosti, ako po­
gledate format izveštaja, zaglavlje, potpis i pečat?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da, ovde nema pečata i potpisa, ali to je iz­
vještaj za koji ja znam.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Ko je sačinio izveštaj?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Ministar odbrane RSK, pukovnik Rade Tanj­
ga.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Tu se govori o konkretnim sredstvima 
koja su obezbeđena, koja su primljena. Da li se ove cifre koje se ovde pomi­
nju, da li se poklapaju sa vašim sećanjem, sa onim čega se vi sećate?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da, približno oko hiljadu tona. Ja sad ne mo­
gu baš da se sjetim iz tog vremena tačno koliko je to bilo. Približno toliko.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Hvala. Sledeći dokument je pod tabu­
latorom 122. To je naredba da se formiraju štabovi i jedinice Teritorijalne 
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odbrane opština SAO Krajine od 21. avgusta 1991. godine. Da li se sećate 
da je ovakva odluka doneta u to vreme?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da, tako je.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Sledeći tabulator je 116, takođe nared­
ba o formiranju štabova jedinica Teritorijalne odbrane SAO Krajine od 21. 
avgusta 1991. godine?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Ovo je isti dokument.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je takva odluka doneta?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da. Ovo je identičan dokument.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da, da, izvinjavam se. Hvala vam što 
ste nam na to skrenuli pažnju. Molim sledeći dokument, tabulator 120. Radi 
se o dokumentu koji se tiče formiranja operativnih zona. Prva operativna zo­
na je dalmatinsko-lička koja se osniva za područje opština Knin, Benkovac, 
Obrovac, Gračac, Donji Lapac i Korenica. Druga operativna zona Kordun je 
za područje opština Vojnić i tako dalje, Slunj, Vrgin Most. Treća operativna 
zona Banija pokriva opštine Dvor na Uni, Glinu, Kostajnicu, Petrinju i Sisak. 
Da li znate ko je komandovao ovim zonama, ko je bio komandant Teritorijal­
ne odbrane? Da li znate, da li se sećate?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Civilni komandant trebao je da bude pred­
sjednik Vlade SAO Krajine. Krajem septembra je formiran Glavni štab Te­
ritorijalne odbrane SAO Krajine i on je počeo da radi početkom oktobra. 
Komandant je bio general Ilija Đujić.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Moram da vas prekinem. O ovome 
smo već razgovarali. Ja sam vas zapravo pitala ko su bili komandanti Prve 
operativne zone ispod nivoa vrhovnog komandanta, jedan nivo ispod glav­
nog štaba. Znate li ko je bio komandant u području Prve operativne zone?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: To su bili opštinski štabovi Teritorijalne odbra­
ne i jedinice potčinjene opštinskim štabovima.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: A između Glavnog štaba i tih opštinskih 
štabova, da li je bio još jedan stepenik u lancu komandovanja?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Da.
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TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Ko su bili komandanti Prve, Druge i 
Treće operativne zone?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Komandant Prve zone je trebalo da bude 
komandant Glavnog štaba TO SAO Krajine, a za Drugu i Treću zonu je bilo 
promjenljivo, mijenjali su se. Na kraju je komandant i Druge i Treće zone bio 
pukovnik Vujaklija, ofi­cir JNA.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: U ovom istom kontekstu, na istu temu 
imamo još jedan dokument, tabulator 127 iz istog dokaznog predmeta. On 
se tiče ujedinjenog štaba Teritorijalne odbrane za Drugu i Treću operativnu 
zonu. Tu se upravo pominje osoba koju ste maločas spomenuli, to je neki 
Vujaklija, je li tako?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Ovo je naredba o objedinjavanju zona u 
jednu zonu.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da. Moje pitanje je bilo da li je gospo­
din Vujaklija bio komandant ove ujedinjene zone?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Jeste, bio je.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE Još jedan dokument pod tabulatorom 
133, tiče se takođe strukture TO za područje Gračca, Donjeg Lapca i Koreni­
ce, datiran 5. oktobra 1991. godine. Da li je to tačno?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Tako je.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Sad bih htela da vas pitam za nekoliko 
konkretnih korpusa ili divizija koje su bile razmeštene u tom području, a to 
su Kostajnica, Petrinja i Korenica. Da li je tamo bila Sedma banijska divizi­
ja?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Sedma banijska divizija, da.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kakva je to bila jedinica i kako je funkci­
onisala? Gde je ona bila aktivna i kakva je to bila vrsta divizije? Da li je to bila 
Teritorijalna odbrana ili JNA?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: To je bila dobrovoljačka jedinica koju su orga­
nizovale paralelne strukture koje su djelovale na području opština Dvor na 
Uni i Kostajnica, kao i u dijelu opština Glina i Petrinja, a kasnije isključivo na 
području Dvora na Uni i Kostajnice.
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TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Ko je bio njen komandant u jesen 
1991. godine?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Bogdan Vajagić.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kome je on bio potčinjen?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Do kraja septembra 1991. godine paralelne 
strukture su imale komandu nad njim i subordinaciju je vršio sa petrinjskim 
garnizonom JNA. Od oktobra mjeseca, odnosno od kada je formirana ko­
manda, od vremena kad je formirana komanda operativne grupe JNA za 
Kordun i Baniju, njoj je bio potčinjen.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kad kažete ‘’paralelne strukture’’, da li 
mislite na martićevce, na Frenkijevu grupu?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: DB Srbije, Martića, Frenkija i ostale.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Šta je bila Šesta lička divizija? Možete li 
objasniti koja je to bila vrsta jedinice i kome je bila potčinjena?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: To je bila jedinica JNA, u nekom smislu do­
brovoljačka, ali ipak jedinica JNA. Njom je komandovao Savo Jurasović, pu­
kovnik koji je prije toga bio starješina u Gospiću, starješina JNA. Ne znam 
tačno koliko je vremena trajalo. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Uz pomoć poslužitelja htela bih da po­
kažem svedoku dokazni predmet 128. To je naredba o imenovanju Đure Vu­
jaklije za komandanta Teritorijalne odbrane Druge i Treće operativne zone 
od 30. septembra 1991. godine.
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Tako je.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Gde se nalazio štab gospodina Vujakli­
je?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: U Vojniću.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kome je on odgovarao?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Komandi operativne grupe JNA na Šamari­
ci.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: I gde je bila ta komanda te operativne 
grupe?
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SVEDOK C-061 – ODGOVOR: To je brdo Šamarica, znači tu negdje gdje se 
sastaju opštine Kostajnica, Dvor i Petrinja.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: A ova Šesta lička divizija koju smo malo­
čas spomenuli, da li je ona nekako povezana sa istom komandom na Šama­
rici ili je ona delovala negde drugde? 
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Ona je djelovala na području Like. Imala je 
komandu kod Plitvičkih jezera, na Mukinji.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Vi ste već ranije govorili o izvesnom 
obrascu ponašanja koji je bio uobičajen i rekli ste da ste imali prilike da ga 
posmatrate na području Kostajnice, u Dubici, Cerovljanima i Baćinu. Kada 
su ta sela u tim područjima napadnuta? Možete li da nam kažete ko ih je 
napao, koji su to bili korpusi i koje jedinice Teritorijalne odbrane?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Najprije je borbe počela da vodi Sedma banij­
ska dobrovoljačka divizija na području Dvora i Kostajnice. Kasnije se uključio 
petrinjski garnizon JNA. Kasnije su te jedinice, Sedma banijska je prihvatila 
da bude jedinica TO, ali se nije stavila pod nadležnu komandu TO sve do 
formiranja komande operativne grupa JNA na Šamarici, kada se njoj potči­
nila. Zatim na tom području učestvovala je i loznička brigada JNA iz Srbije, 
mobilisana u regionu Sunje prema Kostajnici, ne znam tačno raspored. I tu 
su djelovale specijalne jedinice milicije Krajine.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Ko je bio komandant svih tih jedinica, 
glavni komandant tokom napada na sela Dubica, Baćin i Cerovljani?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Ja ne znam tačno kada su bili napadi na ta 
sela. Borbe oko Kostajnice su vođene do kraja septembra. Znači tu je bilo 
sadejstvo Sedme banijske i petrinjskog garnizona JNA do tog vremena.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Već ste pomenuli da su ova sela razore­
na i uništena na određen način. Da li je to bilo tokom borbi koje ste pome­
nuli, krajem septembra ili je to bilo kasnije?
SVEDOK C-061 – ODGOVOR: Ja sam kroz ta sela prošao u novembru mje­
secu, u blizini tih sela sam bio sredinom novembra 1991. godine. I ona su 
bila razorena nakon tih borbi, u tim borbama, znači do tog vremena kad 
sam ih ja vidio.
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SUDIJA MEJ: Gospođo Uerc-Reclaf, kad stignete do nekog zgodnog trenut­
ka, recite nam. Izgleda mi da prelazimo na neku drugu temu.

TUŽILAC UERC-RECLAF: Sad smo prešli na bazu zločina. Već smo ušli u ba­
zu zločina. To je paragraf 337.

SUDIJA MEJ: Možda bi bilo zgodno da sada završimo sa radom i da nasta­
vimo u ponedeljak.

TUŽILAC UERC-RECLAF: U redu, časni Sude. 
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